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LETO IV. Izdaja OBČINSKI ODBOR SZDL LENART 
Štev. 10 L e n a r t , 28 m a j a 1964 

RAZŠIRJENA SEJA OBČINSKEGA ODBORA SZDL 

Pogodbeno kmetijsko sodelovanje 
z zasebniki počasi napreduje 

PERSPEKTIVNI 
RAZVOJ 
KMETIJSTVA 

V lenarški občini smo začeli 
z razpravo o sedemletnem gospo-
darskem in družb enem razvoju 
občine. Upravni organi občine so 
se pogovarjali s predstavniki de-
lovnih organizacij, imeditem ko je 
o perspektivnem razvoju raz-
pravljal tudi občinski komite 
Z.veze komunistov. 

V prihodnjih sedmih letih naj 
bi kmetijstvo ostalo še vedno po-
glavitna gospodarska panoga. 
Največji napredek na j bi dose-
gel j Agrokoimbinat« KZ Lenart. 
()lbe kmetijski organ izaeiji bosta 
j>o predvidevanjih do 1970. leta 
odkupili >.491 ha kmetijskih po-
vršin. Pretežni dleil površin bo 
odkupil in zamenjali lenarški ag-
rolkombinat. S predvidenim od-
kupom ibi n a j čez sedfeim let so-
cialistični sektor kmeti js tva v 
občini razpolagal s 50 odstotki 
vseh površin. V prihodnjih letih 
nameravajo kmetijske organiza-
cije izkrčiti 120 ha gozdov za 
kmetijsko proizvodnjo. 

Glede investicijiskih vlagan j srno 
se načelno v občimi Lenart že 
zedimili, dla bomo vlagali pred-
vsem v sadjarstvo in živinorejo, 
ki pomenita temelj igospodarsltva 
T občini. Pretežno bodo investi-
rali v objekte v dolini Pesnlice, 
k j e r bodo .z dokončno regulacijo 
dani pogoji za intenzivni razvoj 
živinoreje. V prihodnjem Obdob-
ju .nameravamo v lemiarišijji obči-
ni posvetiti tudi vso pozornost 
vzreji plemenske živine. ki je 
pogoj za .razvoj živinoreje v ob-
čina. Sed.aj število pleimendke ži-
vine nazaduje, ker je niihče na-
črtno ne redi. Glede na to. ker 
se Ibo socialistični sektor kme-
ti jisitva občutno pojačall. namera-
va jo kmeti jske organizacije v 
pr ihodnje mialbaivitii več težje 
kmeti jske mehanizacije, iki ise 
bo izplačala na večjih komplek-
sih in bo znatno pocenila proiz-
vodnjo. 

V Len a,rtu ugotavljajo, da bo s 
povečanim odkupom zasebne 
zemlje prišlo do večjega števila 
odvisne delovne sile. ki je v pri-
hodnjih letih kmetijstvo soc. sek-
tor ja ne bo moglo zaposliti, zato 
menijo, da ho potrebno razmislit i 
o ustanavljanju raznih manjših 
Obratov v katerih bo mogoče za-
posliti odvisno delovno silo. 

Vzporedlno z zagotavljanjem 
delovnih mest za višek delovne 
sile v kmetijstvu bomo izšolali 
večje število s rednje in visoko 
kvalificiranih kmetijskih stro-
kovnjakov. V sklopu skrbi za 
delovnega človeka — kmetijske-
ga delavca — nameravajo kme-
tijske organizacije v prihodnje 
zgraditi več stanovanj. 

O tovarni sadnih koncentratov 
v občini Lenart je bilo že veliko 
govora. Po najnovejši varianti 
n a j bi se kapacitete tovairne od 
predvidene povečale vsa j za en-
krat . Tako bi v izgradnjo v pri-
hodnjih letih vložili namesto 
predvidenih 400 milijonov, 1 mili-
jardo dinarjev. 

Že s e d a j j e p o t r e b n o določiti , k a j se 
p o v r š i n a h v pesn i šk i dol in i 

Na .razširjeni seji občinskega 
odbora SZDL Lenart, ki so se je 
udeležili predstavniki kmetij,sfcih 
delovnih organizacij in občinske 
uprave, so temeljito, — verjetno 
v zadnjih letih na jbol j — ,raz-
ptravttjalli o s tanju in nalogah 
kmetijstva v lenarški občini. U-
vodni referat je podal Framjo 
Muršec, predsednik občinskega 
odbora SZDL. V referatu je iz-
hajal iz stališč, ki jih je sprejel. 
V. plenuim GO SZDL Slovenije, 
ko je razpravljal o kmetijstvu v 
Sloveo|ijii. Refeiramt je [navedel 
podialttke o gibanju kooiperaeijiske 
proizvodnje, ki ne zadovoljujejo. 
V letošnjih prvih treh mesecih 
so kmeti jske organizacije tkoope-
raoijaki plan v živinoreji lizpol-
ruiile samio z 19,1 %, čepralv hkra-
ti govorimo, da je živinoreja os-
novna panoga v občini in da sta-
le,ž živine bistveno me napreduje. 
Na sej i SZDL so v referatu in 
razpravi ugotovili, da se kmetij-
ske organizacije še vedno preveč 
ukvar ja jo samo s kontrahažnio 
obliko pogodbenega sodelovanja, 
nuedtem ko za tržno kooperacijo 

bo proizvajalo na odkupljenih 

niso usposobljene. Edo Zoriko je 
v razpravi menil, dla so uspehi v 
kooperaciji bol j rezultat ustali je-
ne navade kmetov — kooperan-
tov, da se vkl jučuje jo v sodelo-
vanje, manj pa načrtno deto kme-
tijskih organizacij, ;ki na|j bi ,po-
iskale najpr imernejše in sodob-
nejše oblike gospodarskega sode-
lovanja z zasebniki. 

Na seji so sklenili, da so orga-
mfeaaije SZDL dolžne pomagati 
pr i iskanju višjih Oblik kmetij-
skega sodelovanja. 

Letos n a j ibi kmetijske delovne 
organizacije na novo pridobile 
650 ha kmetijskih površin. Z na-
kupom. zakupom in arondacijo 
bo ob koncu tega leta družbeni 
sektor kmetijstva razpolagal s 
16,6 % obdelovalnih površin v Ob-
čini. V zvezi z odkupom zemlje 
ni posebnih problemov, največji 
je ta, kako zaposliti odvišno de-
lovno silo. ki ,se na teh površinah 
pojavlja. Vet. Ivo Rapoc je me-
ni:!. da ibo potrebno čimprej do-
končno odloČiti, k a j se bo v ,pri-

(Naidaljevainje na 2. strani) 

D O N 
i n f t v s v e t u , 

Predsednic republike Josip Broz 
Tito je 25. ma ju praznoval 72. roj-
stni dan. Ob tej priliki je sprejel 
predstavnike delovnih kolektivov 
in mladine. Mladina pa je v Beo-
gradu tudi priredila veliko šport-
no manifestacijo o počastitev roj-
stnega dneva tov. Tita in dneva 
mladosti. 

Republiški in prosvetno kultur-
ni /.bor skupščine SRS sla raz-
pravljala o razvoju šolstva v pri-
hodnjih letih. Po razpravi sta 
sprejela stališča o razvoju šol-
stva v obdobju 1964 do 1970. Te-
meljna zahteva današnjega časa 
je vsebinsko oblikovanje osem-
letne šole. To je eno od poglavit-
nih stališč, ki so jih sprejeli na 
tem zasedanju. 

V Jugoslavijo je prispel na olnsk 
Vaclav David, zunanji minister 
CSSR, ki je s tem vrniI obisk na-
šega državnega sekretarju /a zu-
nanje zadeve Koče Popoviča. 

7j držav je na konferenci o tr-
govini in razvoju predlagalo, naj 
bi ta konferenca poslala stalen 
organ organizacije združenih na-
rodov. 

I Jugoslavijo je prišel na obisk 
predsednik severnorodezijske vla-
de Kenneth Kaunda. 

Na zasedanju zveznega in zvez-
nega organizacijsko političnega 
zbora so razpravljali o kaznivih 
dejanjih in ugotovili, da so hujša 
kazniva dejan ja v nenehnem opa-
danju. Predlagali so. naj bi druž-
beni organi bolj sodelovali pri 
preprečevali ju kaznivih dejanj. 

I domovino se je vrnila delega-
cija zvezne skupščine, ki je obi-
skala Češkoslovaško in I /hodno 
Nemčijo. S predstavniki obeh de-
žel je bilo sklenjenih več korist-
nih sporazumov. 

Vorganih zvezne skupščine je 
zadnje dni potekala živahna raz-
prava o našem izvozu. Povsod so 
poudarjali, da je izvoz potrebno 
povečati. V Združeni arabski re-
publiki so ob navzočnosti pred-
sednika ministrskega sveta Sovjet-
ske zveze Nikite Ilruščeva in ne-
katerih drugih afriških državni-
kov proslavili zaključek prve faze 
gradbenih del in preusmeritev to-
ka reke Nil. 

1' Parizu je bil 17. kongres KP 
Francije. Našo delegacijo je vodil 
Miha Marinko, ki je na kongresu 
I ud i govoril. 

Prpadiliki službe notranje var-
nosti so letos v vsej državi zelo 
svečano proslavili 20-letnico svo-
jega obstoja. Svečane akademije, 
ki je bila v tej zvezi v Beogradu, 
se je udeležil tudi tov. Tito. 

Našo državo bo v drugi polovi-
ci tega leta obiskal predsednik 
Č eškoslovaške republike Antonin 
Novotn y. 

Na 7. Plenumu C'K ZKS v Ljub-
ljani so podrobno razpravljali o 
pripravah na J 111. kongres ZKJ 
in o predkongresni aktivnosti or-
ganizacij ZK. 

V organih zvezne skupščine po-
tekajo živahne razprave o novem 
pokojninskem zakonu, ki naj bi 
ga skupščina sprejela še letos. Po 
predlogu naj bi bila višina po-
kojnin odvisna od gibanja živ-
ljenjskih stroškov. 

I' raznih forumih so zadnje dni 
tudi govorili o pripravah na vo-
litve samoupravnih organov. Pou-
darili so. da je to zelo pomembna 
politična akcija, ki naj zagotovi 
večjo udeležbo proizvajalcev in 
žensk v samoupravnih organih. 

Letos je prvič po osvoboditvi skozi Lenart potovala zvezna štafe-
ta. V petek 15. maja so se zbrali številni Lenarčan,i in mladina 
na trgu pred kulturnim domom, kamor so že pred sedmo uro 
zjutraj prihajale lokalne štafete iz raznih krajev občine. Natan-
ko ob tričetrt na sedem pa je iz mariborske smeri prispela ko-
lona avtomobilov in mladincev, ki so nosili zvezno štafetno pali-
co. V Lenartu je v imenu občanov prebrala pozdravno pismo Inge 
Kukovec, članica občinskega komiteja mladine. Po krajšem po-
stanku je štafeta nadaljevala pot proti Radgoni. Na sliki: prihod 

zvezne štafete v Lenart. 



GIBANJE GOSPODARSTVA V PRVEM ČETRLETJU 1964 

Materialni stroški prehitro 
Piše: F rane Kline 

v v • 

naraščajo 
Še vedno mnogo delavcev z osebnimi dohodki do 25 tisoč din. 

V prvem četrtletju 1964 se je 
u«peh gospodar jenja v gospodar-
skih organizacijah občine Lenart 
pitol z isto tendenco ikot v letu 
1965. 

Ta tendenca se (kaže v item. d:a 
reailizadija sicer zadovoljivo na-
rašča, sa j se je v prvem četr lot ju 
1964 v pr imer javi s prvim četrt-
letjem 1963 povečala za 13 %, k a r 
je približno v sfcladtu s planiramo 
dinamiko, venida.r stroški isto-
časno niaralščajo z munogo večjo 
dinamiko: V prvem cetirleitiju 1964 
so materialni stroški vp r imer jav i 
7. .istim obdoibjem lanskega leta 
narasli za 60 %. materialni stiroš-
kli skupno z nabavno vrednostjo 
realiziranega trgovskega blaga 
pa za 29 %. Ta razlkoralk med di-
namiko naraščanja realllizadilje, 
oziroma celotnega dohodka ielr 
dinamiko naraščanja! stroškov 
povzroča padan je ekonomičnosti. 
oziroma neprimerno počaslnieje 
naraišoainje narodnega dohodka 
fcott družbenega b ru to proizvoda. 

Ko iščemo vzroke za nesoraz-
mer j e v gibanjm realizacije in 
stroškov. lUigoitoviimo. da ima na 
to na jvečj i vpliv s tanje v kmeti j-
sitvu. V kmeti jskih gospodarskih 
organizacijah se je namreč 'reali-
zacija v pr imer javi s prvlim če-
trti! eit, jem 1963 zmanjšala za 15%, 
medtem ko so maiteralnli stroški 
skupno z nabavno vrednostjo re-
Ilizi ranega trgovskega blaga na-
rasli za 18%. Za kmeti js tvo pa 
je značilno, da se v prvem 
četrleitju v glavnem sanuo vlaga, 
zato se bodo rezultati vlaganj 
ugotovili šele hk> zaključnem ra-
čunu. Z ozirorn na to, ker je ne-
sorazmerje, čeprav mnogo blaž-
je. t udi i v obrti, je potrebno., da 
gospodarske organizacije prouče 
možnost večje ekonomizacije z 
materialom. 

V usnjarni 95 % zaposlenih z 
nad 25 tisoč din. 

Obrat »Konusa«, ki predstavl ja 
celotno industrijsko proizvodnjo 
v občini Lenart, je v pxvem če-
tr t le t ju povečal doseženo' vred-
nost proizvodnje v pr imer javi s 
prvim čet r le t jem 1963 za 10%. 
Vnovčena realizacija pa se je 
istočasno povečala za 39 %. Plan 

— Kako to, da imate stroje kar 
pod milim nebom? 

— štedimo z mazivi. 
— Zakaj? 
— Ker jih dež kar dobro pod-

maže. 

vrednosti proizvodnje za leto 
1964. ki iznaša 480.000.000 din, je 
bil idiasežen v prveim četr t le t ju za 
26% oziroma količinsko ptri pod-
plaitnem usnjm 27 %, pri tehnič-
nem usn ju pa 24 %. 

Vendar prvotni letni plan ni 
realen, s a j ga je pod je t j e v iteku 
prvega cetrlietja povečalo na 
640.000.000 din. Ta plan je bil 
dosežen 22 %. 

Poslovni rezultait je bil v pr-
vem četrt let ju 1964 sicer ugod-
nejši kot v prvem četr t le t ju 1963, 
saj je bilo letos doseženo 1.841 
tisoč dim čistega dohodka, vendar 
se z njim niso mogiil kriti vsi o-
sobn.i dohodki, tako da je billa 
izkazana negativna razlika 4.112 
tisoč diim. ki pa je za 68% manj -
ša od negativne razlike v prvem 
cetrlletjiu lanskega leta. 

Povprečni osebni dohodki so se 
povečali v pr imer javi s prvim 
četrt let jem lanskega leta za 49% 
in so znašali mesečno "".213 din. 

Okrog 95 % zaposlenih je pre-
jemalo v prveim četrt let ju višje 
mesečne dohodke od 25.000 din. 
1 % manjše od 15.000 dim, 1 % 
od 15.000 do 20.000 dliin. 3 % pa od 
20.000 do 25.000 din. 
Kmetijski organizaciji v letoš-
njih treh mesecih odkupili 213 ha 
zemljišč. 

Kot smo že ugotovili, se je 
plačana realizacija v kmeti jskih 
gospodarskih organizacijah v pr-
vem trimesečju 1964 v pr imer javi 
s prvim trimesečjem 1965 zmanj-
šata za 15 % in je znašala 212.261 
tisoč din. Materiailmi stroški so 
se skupno z nabavno vrednostjo 
realiziranega trgovskega blaga 
povečali istočasno za 18% (in so 
znašali 234.243 tisoč dim. Vsled 
specifičnega značaja krnet i jsfce 
proizvodnje v ka tero se v prvem 
trimesečju vlaga, ne da hi se 
istočasno pokazali rezultati i/ 
gornjega nesorazmerja, zaenkrat 
ne moremo sklepati nič drugega, 
kot da so kmeti jske organizacije 
v letošnjem prvem četr t let ju 
imele, oziroma prodale manj za-
log gotovi,h izdelkov in blaga kot 
v prvem četrt letju 196": na po-
rast materialnih stroškov pa so 
seveda vplivale tudi višje oene 
reprodukcijskega materiala. 

Izvrševanje plana lahko ugo-
tavljamo le pri investicijski po-
trošnji . Obe kmet i jski zadiruigi 
sta v dosedanjem obdobju inve-
stirali v na novo pr idobl jena 
zemljišča in v mehanizacijo ok-
rog 40,000.000 din, ka r je okrog 
7 % po družbenem planu za leto 
1964. 

Zemljišč j e bilo odkupljenih 
213 ha. od tega pri Kmetijski zad-
rugi Lenairt 118 ha, p r i KZ Zg. 
Šoavmica pa 95 ha; arondi ranih 
pa je bilo skupno 95 ha. Letni 
plan odkupa je izvršen 55 %. a-
rondacije pa 48%. Gornji podat-
ki se me nanaša jo isamo na prvo 
četrtletja, temveč na obdobje 
dio pričetka izdelovanja tega po-
ročila (10. maj). 

Sledi še prikaz izvršitve plaina 
pogodbenega sodelovanja za go-
spodarsko leto 1963—1964 in pri-
kaz i zva j an j a odloka o agromi-
nliimumiu. Pri poljedelski proiz-

(Nadal j e vanje na 3. strani) 

KAKO SEDAJ IN KAKO NAJ V 
BODOČE SODELUJEMO 

V GOZDARSTVU? 
Gozdarstvo je važna gospodar-

ska panoga, čeprav je v občini 
Lenairt v manjšem obsegiu udele-
ženo pri us tvar jenem dohodku. 
Gozdarstva pa zaradi (tega mika>-
kor ne smerno zapostavljati. Gozd 
nami reč da je vsakodnevne nepo-
sredne in 7K>srodne koristi, iki t 
veliki meri vplivajo na družbeni 
standard. Dinamika proizvodnje 
v igozdarstvu se je zelo popeistri-
lia in zato zahteva razne spre-
membe v sedanj i organizaciji 
.gozdne proizvodnje. Zaradi bollj-

jaetniištvo 

šega razumevanja sprememb je 
potrebno, da se seznanimo z os-
novnimi vzroki, ki na reku je jo 
novi način in obliko gospodarje-
n j a z gozdovi ne glede na last-
ništvo. Na območju leearšlke ob-
čine je po podatkih katastra 
5.468 ha gozdov, ka r predstavlja 
27 odstotkov vseh površin v ob-
čini. 

Struktura lastnikov im nosil-
cev gozdne proizvodnje je na-
slednja: 

Površina 
v ha 

Letna število 
s t en ja lastnikov v mJ 

1. Državl janska lastnina 4.799 10.800 3.220 
2. Gozdno gospodarstvo, Maribor 119 370 — 

Agrokombinat K Z Lenart 481 1.342 — 

4. Agnokomibinat Maribor 69 220 — 

Probleme, ki se vedno znova 
po jav l j a jo v gozdni proizvodnji, 
laliko efektno odpravi material-
no in kadrovsko okrepl jen nosi-
lec (gozdne proizvodnje. Osnovna 
naloga je v gozdovih t ra jno po-
večati, pr irastek. To ni siaimo cilj 
gozdarskih podjet i j , temveč tudi 
lesne industr i je , ki že čuti po-
mamjlkanje surovine. S sedanj imi 
lesnimi zalogami in s t rukturo 

gozdov n e moremo biti zadovolj-
ni. Potrebno je več materiialmiih 
vlaganj, več sltnokovnega dela 
tier več sodelovanja z zasebnimi 
gozdnimi posestniki. 

Eno najpomembnejš ih vpra-
šan j je vsekakor gospodarjenje 
z zasebnimi gozdovi. Iz navede-
nih podatkov je razvidno, da je 
pro ilzvodna zmogljivost gozdov 
v zasebni lastnimi znaitno višja 
od gozdov v družbeni lastnini. To 
pa vel j a sanmO za celoto, ne pa za 
enoto površine. Tu je tudi izho-
dišče za uspešno sodelovanje pri 
napredku zasebnih gozdov, s a j 
lahko intenzivnejše gospodarje-
n je poveča dohodek tudi zasebni-
kom. Prešli smo že nia dolgoroč-
no sodlelovanje z lastniki zaseb-
nih gozdov. Pri dosedanjem delu 
nam je mnogo pomagala tudi so-
cialistična zveza. V dolgoročnem 
sodelovanju je iseldlaj v občini 
zajeltib 1821 ha gozdov od 4899 ha 
ali okrog 37 odstotkov. V dolgo-
ročnem sodelovanju je sedaj 969 
zasebnik lastnikov gozdiov od 
3220. kolikor jih je v občini, ka r 
predstavlja 30 odstotkov. 

Razni gozdni prekupčevalci se 
k a j radi izogibajo sodelovanju 
v dolgoročnem gospodar jenju z 
gozdovi, k e r s eda j mliimo gozdne 
organizacije večkrat marsikaj ne-

upravičeno zaslužijo. Nekateri 
zasebni lastniki gozdov neupra-
vičeno živijo v prepr ičanju, da 
bi dejansklo s sklenitvijo pogod-
be o gospodarskem sodelovanju 
z gozduo organizacijo gozd že 
prodali, kar nikakor ne more in 
ne drži. Na območju naše občine 
pa je vendarle p rece j lastnikov 
gozdiov, ki vzorno sodelujejo z 
Gozdnim gospodarstvom Maribor. 
N a j n e k a j takih naštejem: Feliks 
Borko Iz Tratenika, Vinko Vogri-
nec iz Gočove in Lovrenc Sene-
koviič iz Dražen vrha. 

Prepričan sem. dia bo mogoče 
s prizadevanjeun članov gozdar-
skega kolelktiva in zasebnih last-
nikov gozdov v pril iodnjih letih 
navezati čim tesnejše gospodar-
ske st ike z večino gozdnih po-
sestnikov, saj jim bo to v nepo-
sredno korist. 

POGODBENO KMETIJSKO 
SODELOVANJE 

(Nadal jevanje s 1. strani) 
hodnjih letih n a novo pridoblje-
nih zemljiščih proizvajalo. V zve-
zi s odkupovanjem te zemlje je 
menil, da je bo odkupl jene že 
letos 50 odstotkov. Rudi Pen pa 
je dejal, da je potrebno pospe-
šiti u re jevan je pravnih razmeri j 
pri tistih kmetlih. ki zemljo od-
stopajo kmeti jskim delovnim or-
ganizacijam. 

V zvezi z investicijsko izgrad-
n jo je tov. Pen menil, da je po-
trebno razmisliti o tem. če bomo 
obstoječe hlevske kapacitete iz-
koristili. ko borno zgradili nove 
hleve. V razpravi je bilo tudli re-
čeno. da zasebni proizvajalci re-
diijo n a ha 1 govedo, medtem ko 
še socialstični sektor kmetijstva 
tega inli dosegel. Jože Ceh je de-
jal, da je 30 odstotokov sadnega 
d r e v j a nerodovitnega. Ivan Kel-
hair je menil, da je velik problem 
p:rii odkupu zemlje v tem. ker je 
nemogoče odkupiti tudii gospo-
darska poslopja, ki bi bila zani-
miva za kmet i jsko organizacijo, 
ker za to ni kreditov, kmet. or-
ganizacije pa nimajo lastnih 
sredstev. V občini je sedaj 30 
kmetov pr ipravl jenih prodati tu-
dli gospodarska jjoslopja, za k a r 
pa mi denar ja . Na seji so veliko 
razpravljal i itudi o premi jah in 
menili, n a j bi ne premi ralli živine 

(Nadaljevanje na 3. strani) 



RAZPRAVA O PREŽIVNINSKEM VARSTVU KMETOV 

Predlagana višina preživnine 
je prenizka 

O osnutku odloka o preživnin-
skem varstvu kmetov v lemaršfci 
občimi iso ina skupni seji .razprav-
ljali tudi člamii isveta za kmetij-
stvo Jim gozdlairistvo .i.n socialno 
varstvo. Poleg tega, da so imelii 
neka j f-oir malin ih pripomb |k os-
nutku, iso menillli, da je preidviidte-
na višina preživnine z osnutkom 
odloka o preživninskem varstvu 
preiniizka. Menili so. niaj ib,i se z 
osnovo izračuna višine preživni-
ne vzele vis-e plačane obveznosti 
družbi oid ilietia 1964 dalje. Člani 
obeh svetov so tudi menili, n a j 
bi pritožbe o preživninah reševal 
svet za socialno varstvo in, da 

na j bi ise preživnlnisko varstvo 
financiralo iz sklada za preživ-
ninsko varstvo, ki bi ga bilo po-
t rebino ustanoviti. 

Razprava o preživninskem var-
stvu je življenjsko važna za vse 
naše kmete, zato tolplo ipripoiro-
čamio, da se vsi Vključite v jav-
no razpravo in. dia tudi s prispev-
ki objavljenimi na straneh naše-
ga Lista po svoje pomagate k čim-
bolljši sestavi tozadevnega odlo-
ka. Zalo valbiino vse, pišite naim 
in vise, ka.r ibo količlkiaij priispeva-
lio k irazčiščevamju tega vpraša-
li j a, boiraio nadievolje objavili. 

STROGO 
ZAUPNO 

Ne pustijo me na 
sestanek 

Kolikokrat slišimo ta sta-
vek. V nekaterih idielovnih 
organizacijah naše oibčine so 
v pretirani skrbi za proiz-
vodnjo docela pozabili na 
rtiisfe proizvajalce, iki delu-
j e jo v liajirazličnejišiih druž-
benih organih občine, k i 
imajo svoje sestanke včasih 
tudi dopoldne, zlasti takrat, 
ko gre za mujine iin za vso 
občino važne zadeve. 

\ neki delovni organizaci-
ji je članica kolektiva čla-
nica nekega sveta pri občin-
ski skupščin i. ki zaseda v 
dOi]w>]danskeim času. V svet 
j e bila izvoljena pri zadnjih 
volitvah in se idosedaij inli 
udeležila nliti ene se je iz pre-
prostega razloga, ke r ji v 
pod je t ju tega ne dovolijo. 
Izgovarjajo se, da bo za to 
trpela proizvodnja. Potreb-
no pa je reči, da je samo ona 
iz vse delovne organizacije 
vlklijučcna a* občinske srveite, 
medtem ko je član tega ko-
lektiva član skupščine. Nje-
ga na se je pustijo, ker ise ga 
ikakor kaže, uboji jo«, sa j je 
član Zveze koinvuiniisitov. Mi-
slimo, da bi z malo večjo 
uvidevnostjo lahko našli dve 
do tri ure na mesec čas za 
ženo proizvajalko, da bi lsc 
udejstvovala v organih abč. 
i^kupšoine. 

KLJUB TOČI IN NEURJU V LANSKEM 
LETU IN SE NEKATERIM VREMEN-
SKIM NEPRILIKAM. LASTNA PROIZ-
VODNJA, KI JE RAZTRESENA NA ŠTE-
VILNIH PARCELAH NA CELEM P O D -
ROČJI". NTI IMELA BISTVENE ZGUBE. 

Lahko t rd im, da se j e prvič zgodilo, 
da lastna p ro i zvodn ja v letu 1963 ni za-
k l juč i l a leta s poslovnim neuspehom. V 
le tu 1062 smo imeli v lastni p ro izvodnj i 
oh minimalni obremeni tvi u p r a v n e rež i j e 
nnd 14 mi l i jonov zgube. To s t a n j e se j e 
t o r e j znatno izbol jšalo in t ako tudi le-
tos. če bo le t ina malo s t regla , zgube ne 
bo. Predvsem pa bodo za ren tab i lno delo 
las tne p ro izvodnje pogojeval i tisti kom-
pleksi , k a t e r e smo že uspel i s t rni l i in j ih 
p r ip rav i t i za proizvodnjo , 

KOLIČINSKA IN KVALITETNA PRO-
IZVODNJA MORA BITI V BODOČE 
EDINA OSNOVA ZA REGULACIJO D O -
HODKOV. TISTI DEL DOHODKA, KI 
SE DOSEŽE NA PODLAGI UGODNIH 
TRŽNIH POGOJEV NAJ GRE V REZERV-
NI SKLAD OSEBNIH D O H O D K O V DE-
LOVNIH ENOT IN DELOVNE ORGANI-
ZACIJE KOT CELOTE. 

T O PA JE TUDI P O G O J ZA PREHOD 
NA 42 URNI DELOVNI TEDNIK. 

Samopostrežba 
v Lenartu 
Odprta o ti 7. do 19. ure. 

Ob nedeljah pa ml 7. do 9. ure. 
Trgovsko podjetje ^Potrošnik« iz 

Lenarta je v Lenartu na Ptujski 
cesti odprlo prvo samopostrežno 
trgovino v občini, ki je bogato za-
ložena z vsem prehrambenim bla-
gom. 

Gospodinje lahko dobijo blago 
pakirano tudi v originalnih vreč-
kah, lahko pa tudi po želji . 

Cene niso večje kot v ostalih tr-
govinah s tovrstnim blagom. 

Najvažnejše pa je, da si z na-
kupom v lenarški. samopostrežbi 
prištedite čas, ki je prav gotovo 
dragocen. 

Po novem samopostrežnica poslu-
je po NON-STOP sistemu. Odprta 
je od 7. do 19. ure in ob nedeljah 
od 7. do 9. ure*-. 

Vabi trgovsko podjetje 
»Potrošnik« Lenart 

D o g a j a se. da osebni dohodek zv i šu j e -
mo iz naslova doseženega dohodka, ki j e 
nas ta l za rad i ugodnih t ržnih pr i l ik ob 
p r o d a j i določenih kmet i j sk ih proizvodov. 
To moramo v bodoče odločno odpravi t i . 
To ni mer i lo za o c e n j e v a n j e dobrega po-
s lovan ja , temveč s tvar , ki se lahko po-
z n e j e hudo na šču j e . Sveti delovnih enot 
n a j sk rb i j o , da bo proizvodno f inančni 
načr t čvrsto pos t av l j en in da se le- tega 
intenzivno i z p o l n j u j e . Od proizvodno-
f inančnega nač r ta in n j egove izvrš i tve 
m o r a j o biti odvisni osebni dohodki de-
lovnih l jud i . Ta zadeva j e v sp re j e t em 
s ta tu tu z vel ikimi č rkami zap i sana in 
mora l i se j e bomo dosledno držat i . O d 
tega pa j e tudi odvisno, kako in k d a j 
bomo lahko prešl i na 42 ur i delovni ted-
nik. — V kme t i j s t vu bo na 42-urni ted-
nik t e ž j e prei t i , toda ni nobenega vzro-
ka, da se to ne bi dalo stori t i . Po t rebno 
bo pač glede na specif ičnost i predvsem 
glede t akozvane sezone delovni čas p r i -
lagodit i in ga uskladi t i z zimskim, ko ni 
sezone. Od pos tav l j en ih komis i j in s t ro-
kovn jakov j e odvisno, k d a j bo po sp re -
je tem s ta tu tu predpisan i 42 u rn i delovni 
tednik začel ve l ja t i , k a j t i le- t i so dolžni 
izdelati anal ize in p r ip rav i t i mate r ia l . 
V naši zadrugi v ta namen pos t av l j ena 
komis i j a ne dela tako , kot b i bilo po-
t rebno in v kol ikor pos topka ne bo po-
speši la , še dolgo ne bomo imeli 42-urne-
ga delovnega tedn ika . 

NI DOBRO, DA O D H A J A J O NA D E -
L O V AVSTRIJO TUDT TAKI KMETJE, 
KI SVOJO ZEMLJO SLABO OBDELU-
JEJO. 

Vsak ponede l j ek in če t r t ek s r ečan j em v 
zgodnj ih j u t r a n j i h urah več sto naših 
delovnih l jud i , ki o d h a j a j o na delo on-
k r a j me je . Med n j i m i j e p r e c e j tak ih , 
ki ima jo doma tudi do 10 ha zeml je , k i 
jo z a n e m a r j a j o . Res ie, da naši l j u d j e 
z delom v Avs t r i j i zas luži jo devize, ven -
dar zaenkra t tam niso socialno zavaro-
vani, de l a jo od zore do m r a k a in ne uži-
va jo ostalih ugodnosti , k i j i h i m a j o de -
lavci pr i nas. Nekol iko več j i zaslužek ne 
more v celoti opravič i t i o d h a j a n j a naših 
kmetov na delo p reko me je , zlasti t istih 
ne, ki i m a j o doma veliko zeml je in j e ne 
obde lu j e jo . P rep r i čan sem, da bi kme t -
je , k i si danes i ščejo zaslužek v sosedni 
deželi lahko p rav tol iko zaslužili tudi 
pri nas, če bi se na p r imer povezali s 
k m e t i j s k o zadrugo in z n j o sodelovali na 
gospodarskem področ ju . 

Ob vsem tem nas t a j a . tudi problem po-
m a n j k a n j a delovne sile v naših k m e t i j -
skih organ izac i jah . Zanimivo je , da l j u d -
j e , ki hod i jo poleti na delo v Avs t r i jo , 
i šče jo pozimi zaposli tev p r i nas, kakor 
h i t ro pa se p r ib l i žu j e pomlad, odpovedi 
k a r d e ž u j e j o . Glede vseh teh v p r a š a n j 
b i mora le družbeno poli t ične organiza-
ci je na t e renu mnogo več stori t i . 

Konec 

Materialni stroški 
prehitro naraščajo 
(Nadaljevanje z 2. strani) 

vodmji je bilo stanje pogodbene-
ga sodelovanja koncem aprila 
naslednje: 
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pšenica 4S0 502 104.5 
rž 16 5 51,2 
ječmen ozim. 64 15 20.3 
oves 50 5 10.0 
koruza 210 158 75,2 
krompir 170 125 75,5 
detelja in 
liuoeirnia 295 50 16,9 
Skuipa j pol jed 
proizvodnja ! 2.015 1.956 75.8 

G l e d e koiperaciije v s a d j a r s t v u 
in v inogradniš tvu p a je bilo sta-
n j e n a s l e d n j e : 

i i - M 
Oh K t» a 

sadovnjaki 166 197 118.6 
vinogradi 10 — — 

Pri is,pomiLadainiski setvi je v po-
godbeni proizvodnji dosežen plan 
72 %. Kij uib temu. da akci ja dio 
konca obdobja, fci ga zajema to 
poročilo, še ni bila končana, ugo-
tavljamo. da plan ni dosežen 
100 %. Največje odstopanje od 
plana izkazuje delovna enota 
Benedikt, »Agrokombinata« KZ 
Lenart. 
Koperacija v živinoreji ne dose-
ga zaželenega uspeha. 

Kooperacija v živinoreji se iz-
vaja takole: do konca aprila je 
bilo registriranih "00 pogodb pri 
KZ Lenart in 190 pogodb pri KZ 
Zg. Ščavnica—Velka. 

Izvršitev plana za leto 1964. 
d • •—; C rt S 
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teleta 2 7 5 0 0 5 , 4 
mlado govedo 297 1 8 3 0 1 6 , 2 
oistiailo govedo 5 1 2 0 1 5 5 . 0 
prašiči beconi 5 2 2 1 0 0 1 3 2 , 1 
prašiči ostali 1 6 9 1 0 6 1 1 5 , 9 
Skupaj 8 4 6 4 4 1 2 1 9 , 1 

(Nadaljevanje na 6. strani) 

POGODBENO KMETIJSKO 
SODELOVANJE 

(Nadaljevanje z 2. strani) 
z manjšo težo isprioo pomanjka-
n j a živine in mesa na trgu. Gle-
de kopeiracije je veliko 
diskuitiainitov menilo, nalj bi kme-
t i jske organizacije v t e j proiz-
vodnji zaposlovale najsposobnej-
še strokovnjake, ki bodo istposob-
nji kmetu razložiti ekonomske ko-
risti pogodbenega sodelovanja. 

Na zadnji iseji občinskega od-
bora SZDL isto islklenili priporočati 
vsem delovnim oirgandzarliljaim, dia 
so za investicijske naložbe po-
trebne temeljite anallize in dol-
goročni programi. Glede stalnega 
nihanja oen na tržišču sio predla-
gali, n a j bi kmeti jske organiza-
cije formirale sklade -rizikov iz 
katerih bi bilo mogoče pokriti 
eventuiailne raizilliike pr i dogovor-
jenih ctenaih. iNa zajdniji seji ob-
činskega zbora so še goivorili o 
pripravah na volliitve zadružnih 
svetov. 

Piše: Ivan Knuplež 
(3) 

Problemi, uspehi in načrti 
KZ Zg. Ščavnica-Velka 



Skupina šolarjev ustanovila 
svoje prosvetno društvo 

ZA PRVO PREDSTAVO — PARTIZANSKE IGRICE — NAPISAL IN 
ZREŽIRAL 13-LETNI MIRKO SKRLEC 

Gradišče v Slov. goricah pred 
prvim majem — Skupina samoini-
ciativnih šolar jev t amka j šn j e 
osnovne šole se odloči za ustano-
vitev svojega prosvetnega društva, 
ki mu nadenejo ime »SIMPAD«. V 
društvo se včlani neka j na jbo l j 
privrženih l jubi te l jev dramske 
umetnosti . 

Pobudo za us tanovi tev društva 
ki je nedvomno edinstveno v naši 
občini in širši okolici-, je dal 13-
letni Mirko Škrlec, doma iz Gra-
dišča. 

Člani tega društva so se takoj po 
ustanovitvi odločili za prvi nastop. 
Niso si delali preglavic z izbiro 
dela. Mirko se je ka r sam odločil 
in napisal več part izanskih igric, 
ki so po pr ipovedovanju nekater ih 
zelo dobre. S svojimi fanti in 
dekleti je igrice naštudiral in jih 
postavil na oder. 

Prvi ma j so člani PD »Simpad« 
iz Gradišča nestrpno pričakovali . 
V nekem skednju blizu trga so si 
uredili oder, namestil i ref lektor je 
na bližnja drevesa pa nabili lepake, 
ki so Gradiščane vabili na prvo 
predstavo. Do mesta preds tave so 
celo uredili kažipote, tako da nihče 
ni mogel zgrešiti. 

Prišlo je do predstave: Navdu-
šeni mladi igralci igra jo več igric, 
vmes se o tepajo z nevšečno elek-
triko, ki kar napre j zmanjkuje , 
k l jub temu pa predstavo spel je jo 
do konca. 

60 gledalcev, ki so se zbrali na 
predstavi, navdušeno ploska in 
jim da je nove spodbude. 

Dobro so se odrezali, zato jih 
mladinska organizacija v Gradišču 
povabi, n a j sodelujejo na prvo-
majski predstavi, k j e r se še bolje 
odrežejo. 

Mi z naše strani pozdravl jamo 
nj ihovo iniciativo in jim želimo 
čimveč lastnih igric v lastni režiji 
in podporo vseh Gradiščanov. 

SŠ 

Vpisi v tečaj in 
ekonomsko šolo 
Delavska univerza Lenar t vp i su j e 

p r e k o predsednikov izobraževalnih 
centrov s luša te l j e , ki bi radi do-
končal i osemletko. 

Prav tako zb i ramo p r i j a v l j e n c e 
za Ekonomsko s r e d n j o šolo — Od-
de lek za odras le , k a t e r e g a bi sku-
šali, ob zadostnem številu p r i j a v -
l jencev , organiz i ra t v Lenar tu . 

Preklic 
Mar i j a Pihler , p r e k l i c u j e m govo-

rico, ka t e ro sem r a z š i r j a l a na ško-
do Ervina Kokola iz Zamarkove 9, 
kot neresnično. 

Mar i ja Pihler , 1. r. 

V Cerkvenjaku urejajo 
zadružni dom 

Cerkvenjak od začetka 
do danes 

14. j u l i j a — za občinski p razn ik 
bo k r a j e v n a o rgan izac i j a sociali-
s t ične zveze delovnega l juds tva 
C e r k v e n j a k izdala k ron iko svojega 

' k r a j a . 
^ V k ron ik i bo opisan razvoj do-

>| godkov od začetka tega k r a j a do 

(I današn j i h dni . 

0 Okrog 80 fo togra f i j raznih o b j e k -

\ tov in običa jev ob jav l j en ih v k ron i -

^ ki že samo po sebi pove. da bo 

(> branj ,e k ron ike zanimivo, zato ve l j a 

0 pohi te t i z nairočilom, ker bo nak la -

.̂ da ome jena . 

11 Na s l iki : Kmetica iz C e r k v e n j a k a 

ob stopi, k i so jo do nedavnega v 

v Slovenskh goricah še množično upo-

V rah l ja l i . 

8 metrov visok spomenik 
žrtvam fašističnega terorja 

V' C e r k v e n j a k u se te dni pospe-
šeno p r i p r a v l j a j o na o d k r i t j e spo-
menika ž r tvam faš is t ičnega t e r o r j a 
s ce rkven j aškega območja V t e j 
/vezi so tov. Alojzu Doklu, p r ed -
sedniku KO SZDL postavil i n e k a j 
v p r a š a n j . 

Kdo je dal iniciativo za postavi-
tev spomenika? 

K r a j e v n a o rgan izac i j a S7.DL in 
/ v e z e borcev . Iniciat iva j e bi la 
sprožena že pred 10 let i . 

Koliko žrtev fašističnega terorja 
pride napisanih na spomenik? 

9. Samo iz območja C e r k v e n j a -
ka . 

Kateri prevladujejo? 
Borci in talci . 
Koliko bo spomenik stal? 
Okrog K00 tisoč din. 
Odko<l boste dobili sredstva? 
Na pomoč so nam priskoči le vse 

k r a j e v n e organ izac i je in druš tva . 
Dos l e j smo že toliko zbral i , da smo 
polovico o m e n j e n e vsote že izčrpa-
li. Na jveč j e pr i spevalo prosvetno 
d ruš tvo in sicer 200.000 din. 

Kako boste zbrali manjkajoča 
sredstva? 

Manjka nam še pr ibl ižno polovico 
sredstev. Ta sredstva bomo dobil i 
z nab i ra lno akc i jo . Računamo, da 
bodo C e r k v e n j a č a n i in okolišani tu -
di to pot pokazal i vso p r i p r a v l j e -
nost in po svojih močeh darovat i 
s reds tva . Obrn i l i se bomo tudi na 
vse s indika lne podružnice v občini, 
k i n a j bi nain pomagale . N e k a j 
s reds tev bomo dobili tudi z ob javo 
rek lamnih oglasov v zborn iku , ki 
ga bomo j u l i j a izdali. 

Kako velik bo spomenik? 
Spomenik bo nad 8 metrov visok 

in bo stal pred ku l tu rn im delom 
zadružnega doma. 

Kako boste uredili okolje spo-
menika? 

O k o l j e spomenika bomo uredi l i 
kol ikor j e mogoče lepo in estetsko. 

Zasadili bomo okrasno g rmičev je , 
t lakoval i z gran i tn imi kockami. 

Kakšne oblike bo spomenik? 
Spomenik bo imel obliko obeli-

ska. 

Iz kakšnega materiala bo izdelan? 
Izdelan bo iz pohorskega gran i ta . 
Kdo spomenik izdeluje? 
Grani tno p o d j e t j e Josipdol. 
Kdaj boste spomenik odkrili? 
Spomenik bomo odkri l i v dneh 

okrog 14. j u l i j a , ko občina Lenar t 
letos prvič na ta dan slavi občin-
ski p razn ik , ki bo v C e r k v e n j a k u . 

Glavni investitor je trgovsko podjetje »Izbira« 
Naglo se približuje mesec ju-

Lij. ko bodo v Cerkvenjaku v 
Slov. goricah odlprli obnovljeni 
zadružni dom, v katerem bodo 
sodobni trgovski lokali, stanova-
n j a iin p ras toni za kulturno pro-
svetno dejavnost. Glavni investi-
tor je Trg. podjet je »Izbira Cer-
kven j alk, ki bo v celotno obno vo 
vložilo 23 milijonov deloimia last-
nih sredstev, v glavnem pa sred-
stev i,z kredita. 

V tako imenovanem gospodar-
skem delu zadružnega doma bo-
do uredili enonadstropn® trgovi-
no. V pritl ičju bodo prodajali 
šipecerijo, v nadstropju pa miainiu-
f akt u ro :in galanterijo. 

Nad trgovino bo enodružinsko 
in eno samsko stanovanje. 

V Ceirlkvenjaiku iso zaradi sla-
biih izkušenj z navadno kur javo 
oz. navadnimi pečmi uvideli, da 
je boilje odriniti neka j več de-
nar ja in uredliti sodobnejše 
grelne naprave. Tako bodio v go-
spodarskem delu zadružnega do-
ma urediili centralno kurjavo, 
medtem ko bodo dvorano greli 
s termoigenom. Cenitrallinio kur ja -
vo nameravajo napeljati tudi v 
klubski prostor, ki bo dobil svo-
je sitalno mesto v obnovljenem 

zadružnem domu iin v prostor 
prod dvorano. 

V Cerkvenjaku že neka j me-
secev vneto razpravl jajo o ure-
ditvi kiina. Zaenkrat za to nimajo 
siredotev, pač pa bodo uredili ,i>o-
trebne prostore za ikiinoaiparaitu-
ro, dia ne bo potrebno, ko boido 
kupili kinoprojektor, ponovno 
prezidava! i. 

Celotna obnova cerkven jaške-
ga zadružnega 'doma ibo sitala 
okrog 26 milijonov dliin. Večji de-
lež odpade na »Izbiro«, soinve-
stitorji pa so še občinisika skup-
ščina Lenart iin Krajevna skup-
nost Cerkvenjak. Slednja 1» za 
zadružni dom morala poskrbeti 
900 tisoč din. 

V giliavneim so sredstva zagotov-
ljena za vsa dela, manjka pa še 
vedno denar za noitirainjo uredi-
tev dvorane. 

Zidarska delia na ureditvi zad-
ružnega doma so končana. Pred 
dnevi so se dela lotili obrtniki. 

Dela izvaja gradbeno podje t je 
Gornja Radgona. Po pogodbi., ki 
jo je sklenilo Trg. pod je t j e »Iz-
bira« Cepkverajak z gradbenim 
podjetjem, naj bi bil cerkvenjaš-
ki zaidiružnii dom dokončno Ob-
novljen 1. jul i ja lato®. Odprli 
pa ga boido za občinski praznik. 

ZADRUŽNI DOM OBNAVLJAJO — V Cerkvenjaku so v teku za-
ključna dela pri obnovi zadružnega doma. Na sliki: zadružni dom 

med obnovo 



Premala skrb za zavarovanje pridelkov 
proti škodam po toči! 

V z a d n j i h d v e h le t ih j e povzroč i l a toča 
n a š e m u k m e t i j s t v u i z r e d n o v e l i k a škodo . 
Med n a j b o l j p r i z a d e t i m i j e b i lo k m e t i j -
s tvo v m a r i b o r s k e m o k r a j u . O b e z a v a r o -
va ln ic i , k i p o s l u j e t a v o k r a j u , to j e v 
M a r i b o r u in v M u r s k i Sobot i , s ta i zp la -
ča l i v le t ih 1962 in 1963 s k u p a j nad 550 
m i l i j o n o v d i n a r j e v o d š k o d n i n . Večino t e -
ga d e n a r j a so p r e j e l a d r u ž b e n a k m e t i j -
s k a g o s p o d a r s t v a , z a sebn i k m e t o v a l c i p a 
le 27 m i l i j o n o v d i n a r j e v , č e p r a v j e b i lo 
po toči p r i z a d e t i h več t isoč d r u ž i n . Ve-
l i k a v e č i n a od n j i h sploh n i z a v a r o v a l a 
posevkov in sadov p ro t i š k o d a m po toči , 
za to j i m o m e n j e n i z a v a r o v a l n i c i n i s t a 
mogl i p o m a g a t i . O b l a s t n i o r g a n i so si 
p r i z a d e v a l i , d a b i čim b o l j omi l i l i pos l e -
d i ce toče in so na p r i z a d e t i h p o d r o č j i h 
o r g a n i z i r a l i n e k a j j a v n i h de l . O b č i n e so 
o d p i s a l e s o r a z m e r n i de l d a v k o v t i s t im, 
k a t e r i m j e toča zn i ža l a l e tn i k a t a s t r s k i 
d o h o d e k za več k o t če t r t i no . T a pomoč 
j e b i l a v s e k a k o r d o b r o d o š l a , v e n d a r še 
d a l e č n i n a d o m e s t i l a vseh izgub, k i j i h 
j e p o v z r o č i l a toča . P r i z a d e t i so se mo-
ra l i m a r s i č e m u odreč i , m a r s i k j e j e za-
v l a d a l o p o m a n j k a n j e , k m e t i j s k a p ro i z -

v o d n j a p a j e t r p e l a še v n a s l e d n j e u i 
l e t u . 

Z r a z š i r i t v i j o z a v a r o v a n j a p ro t i ško-
d a m p o toči oz i roma s p o v e č a n j e m za-
j e t j a p r i d e l k o v za sebn ih k m e t o v a l c e v v 
z a v a r o v a n j e b i b i l a z a g o t o v l j e n a u č i n k o -
vi ta p o m o č k m e t o v a l c e m , d r u ž b a p a b i 
b i l a r a z b r e m e n j e n a s k r b i za p o d p o r o v 
r a z n i h d r u g i h o b l i k a h . Zato se že n e k a j 
le t r a z p r a v l j a o u v e d b i o b v e z n e g a zava -
r o v a n j a p r i d e l k o v in ž iv ine t u d i v za -
s e b n e m s e k t o r j u k m e t i j s t v a . Za rad i za-
os ta le in n i z k e p r o i z v o d n j e p a z a s e b n i 
k m e t o v a l c i m a r s i k j e ne bi zmogl i novih 
d a j a t e v za popo lno z a v a r o v a n j e , to j e 
za z a v a r o v a n j e vseh v r s t p o s e v k o v in 
sadov , k a k o r tud i v seh v r s t ž iv ine . Vse-
k a k o r pa n a j b i k m e t o v a l c i z a v a r o v a l i 
p r o s t o v o l j n o t i s t e p r i d e l k e , k i p o m e n i j o 
g l avn i v i r n j i h o v e g a p r e ž i v l j a n j a oz i ro-
m a d o h o d k o v . 

Po t za dv ig p r o i z v o d n j e v z a s e b n e m 
s e k t o r j u k m e t i j s t v a b i m o r a l i n a j t i v 
u s p e š n i h k o o p e r a c i j s k i h odnos ih z d r u ž -
b e n i m s e k t o r j e m k m e t i j s t v a . K j e r j e d a -
nes v o b o j e s t r a n s k o z a d o v o l j s t v o r a z v i t a 
k o o p e r a c i j s k a p r o i z v o d n j a , t a m j e zado-

vo l j i vo r e š e n o t u d i v p r a š a n j e z a v a r o v a -
n j a . N a j l e p š i zgled so naš i h m e l j a r j i , k i 
p r i d e l u j e j o h m e l j v k o o p e r a c i j i in i m a j o 
z a v a r o v a n vsak k i l o g r a m p r i d e l k a , za to 
n j i m toča ni več n e v a r n a . Za d o s e g a n j e 
t a k š n i h r e z u l t a t o v pa n i d o v o l j p r i z a d e -
v a n j e z a v a r o v a l n i c , k i v s a k o leto s t o r i j o , 
k a r j e v n j i h o v i moči , d a b i se z a v a r o -
v a n j e čim b o l j r azš i r i lo . P o m a g a l e n a j 
b i t u d i k m e t i j s k e z a d r u g e , k i b i m o r a l e 
p o s t a t i ne samo p o b u d n i k in o r g a n i z a t o r 
n a p r e d n e j š e k o o p e r a c i j s k e p r o i z v o d n j e , 
t e m v e č t u d i p o m o č n i k p r i o r g a n i z i r a n j u 
k m e t i j s k i h z a v a r o v a n j v z a s e b n e m s e k -
t o r j u k m e t i j s t v a . Brez t ega bo po vsak i 
toč i na n j i h o v e m p o d r o č j u v l a d a l o po -
m a n j k a n j e , k a r b o t u d i n j i m samim v 
š k o d o . 

Nas top i l a j e pomlad , ko se s k l e p a j o 
z a v a r o v a n j a p r o t i š k o d a m po toči. S e d a j 
n a j p o m i s l i j o n a možnos t z a v a r o v a n j a 
k m e t i j s k i h p r i d e l k o v vsi, k i j i h j e toča 
že p r i z a d e l a , k a k o r tud i t ist i , ki j i h l a h -
ko vsak čas p r i z a d e n e . N a z a d n j e p a tud i 
t is t i , k a t e r i h d r u ž b e n a do lžnos t j e mi -
sli t i na v a r n o s t in n a p r e d e k v k m e t i j -
s tvu . A l o j z G r e g o r e v č i č 

FILMSKI*-" 
G R A D I Š Č E 

31. m a j a »KARMEN IZ G R A N A -
DE< — š p a n s k i f i lm v co lo ru 

4. j u n i j a »KAKO L E P O JE 2.IVE-
TI« — i t a l i j a n s k i f i lm in »SREČNO 
KEKEC« — jug-oslovanski f i lm 

7. j u n i j a »MARATONSKA BIT-
KA t — i t a l i j a n s k i f i lm 

L E N A R T 

3 | . m a j a »BABET G R E NA V O J : 
SK.O. — f r a n c o s k i k i n e m a s k o p s k i 
f i lm 

3. j u n i j a »PLOČNIK PARIZA- — 
f r a n c o s k i f i lm 

7. j u n i j a »VELIKA ZEMLJA« — 
a m e r i š k i k i n e m a s k o p s k i f i lm 

10. j u n i j a »ULICA D E PRERIE« 
— f r a n c o s k i f i lm 

V O L I Č I N A 

31 m a j a ob 16. in 19.30 »PRIJA-
TELJ GANGSTERJEV« — i t a l i j a n -
ska k o m e d i j a 

7. j u n i j a ob 16. in 19.30 »LETNA 
ZGODBA« - i t a l i j a n s k i z a b a v n i 
f i lm 

VEČ ALI MANJ POPOLNIH OSNOVNIH ŠOL? 
(2) 

POVZETEK IZ ANALIZE O R E O R G A N I Z A C I J I ŠOL V LENARŠKI O B Č I N I 

/ d r u ž i t e v šol. ko t j e b i la p r e d l o ž e n a 
v poroč i lu obč insk i skupšč in i , se d a se-
v e d a izves t i n a več nač inov , p r i č e m e r 
j e p o t r e b n o u p o š t e v a t i t a k o o b s t o j e č e 
s t a n j e šo l ske m r e ž e , k a k o r t ud i bodoč i 
r a z v o j in p o t r e b e posamezn ih k r a j e v in 
o b č i n e ko t ce lo te . Z a r a d i t ega p r e d l a g a -

mo več v a r i a n t z d r u ž e v a n j a šol, s č imer 
j e p o d a n a možnos t , da se o t em r a z p r a v -
l j a v n a j š i r š e m k r o g u vseh z a i n t e r e s i r a -
nih o r g a n o v , o r g a n i z a c i j in občanov t e r 
se na to i z b e r e t i s t a v a r i a n t a k i bo n a j -
b o l j e u s t r e z a l a v sem p o t r e b a m in za-
h t e v a m . 

I v a r i a n t a : 

P o p o l n e šo le : 

TI. v a r i a n t a : 

Popo lne šole : 

I I I . v a r i a n t a : 

Popo lne šole : 

IV. v a r i a n t a : 

P o p o l n e šole : 

Zg. Ščavn ica 
L e n a r t 
C e r k v e n j a k 

Zg. Ščavn i ca 
L e n a r t 
G r a d i š č e 
C e r k v e n j a k 

Zg. Ščavn i ca 
L e n a r t 
C e r k v e n j a k 

Zg. Ščavn i ca 
L e n a r t 
G r a d i š č e 

P r i k l j u č e n e šole : 

P r i k l j u č e n e šole : 

P r i k l j u č e n e šole: 

L o k a v e c 
Grad i š če , 
B e n e d i k t . 

Ju r . dol, Vol ič ina , 

L o k a v e c 
J u r o v s k i dol , Vol ič ina 
Bened ik t 

L o k a v e c 
Voličina, 
G r a d i š č e 

J u r o v s k i dol , B e n e d i k t 

P r i k l j u č e n e šole : L o k a v e c 
Vol ič ina , J u r o v s k i dol 
C e r k v e n j a k . B e n e d i k t 

1. v a r i a n t a : 
T a v a r i a n t a p r e d v i d e v a v občini s amo 

t r i p o p o l n e o s n o v n e šole, na k a t e r e b i 
b i lo vezan ih pe t nepopo ln ih šol. 

P o p o l n a šola Zg. Ščavn ica b i ime la po -
d r u ž n i č n o šolo v L o k a v c u . Šola Zg. Š č a v -
n ica ima t r e n u t n o 12 o d d e l k o v r a z p o r e -
j e n i h v 6 uč i ln i cah . Od n a v e d e n i h o d d e l -
kov o d p a d e n a v i š j o s t o p n j o (od p e t e g a 
r a z r e d a d a l j e 5 o d d e l k o v . 

O s n o v n a šola L o k a v e c j e s e d a j n e p o -
p o l n a in ima p o u k v VII. in VIII . r a z -
r e d u k o m b i n i r a n . Leži na o b m e j n e m ob-
m o č j u t e r n j e n šo lsk i oko l i š z a j e m a ob -
m o č j e t r e h obč in : L e n a r t a (Lokavec in 
R o ž e n g r u n t ) , G o r n j e R a d g o n e (Pogled , 
Novi v r h , V r a t j i v r h in del V r a t j e vasi) 
in Mar ibo r — C e n t r a (Tra t e in del D r a -
žen v r h a ) . 

N a j b l i ž j e šole so: V e l k a ( o d d a l j e n a 
6,5 km — o b m o č j e obč ine M a r i b o r — 
C e n t e r ) , S togovci (5 k m — o b m o č j e ob -
č ine G o r n j a Radgona) in Zg. Ščavn ica 
(7 km) . Š tevi lo nov incev , k i se bodo vp i -
sa l i v n a s l e d n j i h šes t ih le t ih , se g i b l j e 
od 19 do 26, od k a t e r i h o d p a d e n a o t r o k e 
z o b m o č j a obč ine L e n a r t le k a k i h 10 
do 12. 

V p r i m e r u , da b i se šoli L o k a v e c in 
7.g. Ščavn ica združ i l i , b i se učenc i v i š -
j ih r a z r e d o v v k l j u č i l i v vse t r i n a j b l i ž j e 
šole . V šo l skem le tu 1964-65 b i t o r e j šo la 
7,g. Ščavn i ca s p r i k l j u č e n o šolo L o k a v e c 
ime la n a s l e d n j o o r g a n i z a c i j s k o s h e m o : 
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I 60 o 
II. 51 2 
III. 50 2 
IV. 47 1 
V j 47 6 1 
VI. 63 10 2 
VIL 52 10 2 
VIII . 40 6 1 

S k u p a j : 410 32 13 

Se z n j o z a d o v o l j i t i v p e r s p e k t i v n e m r az -
v o j u , ko r a č u n a m o na to, da bi šola 
ime la le e n o i z m e n s k i p o u k . m e d t e m ko 
bi v p o p o l d a n s k e m času b i la o t r o š k o 
v a r s t v e n a u s t a n o v a . S p e r s p e k t i v n i m p r o -
g r a m o m r a z v o j a b i b i lo t o r e j t r e b a za-
gotovi t i n o v o g r a d n j o šo l skega p o s l o p j a 
v Zg. Ščavnic i z v s a j 6 uč i ln icami in 
vsemi u s t r e z n i m i f u n k c i o n a l n i m i p r o s t o r i . 

N a j b o l j o d d a l j e n i učenc i iz L o k a v c a 
i m a j o do šole v Zg. Ščavnic i 7 k m in b i 
m o r a l i i t i v šolo pozimi v s a j l u r o in 
pol do 2 u r i p r e d p r i č e t k o m p o u k a . Zato 
b i b i lo p o t r e b n o zagotovi t i za te u č e n c e 
(v n a s l e d n j e m le tu bi j ih bi lo 32) a v t o -
busn i p r evoz . (Sedanj i r edn i av tobus ( re -
l a c i j a C m u r e k — M a r i b o r ) t a k e g a š tev i la 
ne b i moge l s p r e j e t i , v r h u tega o b r a t u j e 
t r i k r a t t e d e n s k o in se izogne Zg. Ščav-
nici . Mogoče p a b i b i lo p o d a l j š a t i s e d a -
n j o a v t o b u s n o p r o g o Mar ibor—Zg. Ščav-
nica do C m u r e k a , še b o l j d o s e g l j i v a pa 
bi b i l a a v t o b u s n a zveza Mar ibor—Zg. 
Ščavnica Lokavec . T a p r o g a bi se l a h k o 
u v e d l a le, če bi se d o k o n č n o zg r ad i l a 
ces ta Zg. Ščavn ica—Lokavec , za k a r b i 
b i lo p o t r e b n i h o k r o g 4 m i l i j o n e din. Po-
leg t e g a bi bi lo p o t r e b n o v L o k a v c u u r e -
di t i še g a r a ž o za ta a v t o b u s . T a a v t o b u s -
n a zveza bi bi la i z r e d n o ugodna tud i za 
občane , k i s e d a j sploh n i m a j o a v t o b u s n e 
zveze s sedežem obč ine . Šola Zg. Ščav-
nica p a b i m o r a l a že s e d a j u r e d i t i za 
u č e n c e iz L o k a v c a u s t r e z n e p r o s t o r e , 
k j e r b i p r e b i l i čas od k o n c a p o u k a do 
odhoda a v t o b u s a in o b e n e m p o s k r b e t i 
t u d i za t ope l o p o l d a n s k i o b r o k . K a p a c i -
t e t a šo l ske k u h i n j e šole Zg. Ščavn ica b i 
v e r j e t n o p r e n e s l a p o v e č a n j e š tev i la ko -
r i s t n ikov , u s t r e z n i h p r o s t o r o v za vozače 

p a ni, d o k l e r se ne u r e d i v p r a š a n j e do -
d a t n e g a učnega p r o s t o r a . 

Po o r g a n i z a c i j s k i shemi , ki smo jo n a -
ved l i v z a č e t k u , b i šola Zg. Š č a v n i c a 
imela na ta nač in 13 odde lkov , za k a t e r e 
b i p o t r e b o v a l a n a s l e d n j i u č n o - v z g o j n i 
k a d e r : 8 u č i t e l j e v za r a z r e d n i p o u k . 8 
p r e d m e t n i h u č i t e l j e v t e r šo l skega u p r a -
v i t e l j a , k i ne b i p o u č e v a l . Šola L o k a v e c 
bi p o t r e b o v a l a 4 r a z r e d n e u č i t e l j e . S k u -
p a j b i t o r e j r ab i l i za ma t i čno in p o d r u ž -
nično šolo: 1 šo l skega u p r a v i t e l j a ( s e d a j 
2). 12 r a z r e d n i h u č i t e l j e v ( s e d a j 13) in 
8 p r e d m e t n i h u č i t e l j e v ( s e d a j 0). Od t e h -
n ičnega o s e b j a b i šola Zg. Ščavn ica s 
p o d r u ž n i č n o šolo p o t r e b o v a l a 2 snaž i lk i 
( s e d a j 2), 2 k u h a r i c i ( s e d a j 2) in 1 t a j n i -
k a ( s e d a j 1). 

S t em. da bi šola v L o k a v c u p o s t a l a 
p o d r u ž n i č n a šola . bi p r e š l a v celot i n a 
e n o i z m e n s k i p o u k (na r azpo l ago so 4 
uči ln ice) . Z d o g r a d i t v i j o b l o k a za u č i t e -
l j e , pa bi se i zp razn i l i še t r i j e p r o s t o r i 
( s t a n o v a n j e šo l skega u p r a v i t e l j a ) , k i b i 
jih u p o r a b i l i za zborn ico , s lač i ln ico in 
k a b i n e t (de lavn ico a l i p i o n i r s k o sobo). 
Za z d r u ž i t e v šol L o k a v e c in Zg. Ščavn ica 
bi t o r e j n u j n o p o t r e b o v a l i : 

N a j m a n j 1 r a z r e d na šoli Zg. Ščavnica , 
n a j m a n j 1 p r o s t o r za učence , k i se b o d o 
vozil i , 8 p r e d m e t n i h u č i t e l j e v in u r e j e n 
p revoz na r e l a c i j i Lokavec—<Zg. Ščavnica . 

Na r azpo lago b i os ta l 1 šo l sk i u p r a v i -
t e l j in 1 r a z r e d n i u č i t e l j . V p e r s p e k t i v i 
pa bi b i lo t r e b a zago tov i t i : novo šo lsko 
p o s l o p j e v Zg. Ščavnic i z v s a j 6 uč i ln i -
cami , k a b i n e t , t e l ovadn ico , pros tQre za 
k u h i n j o , de l avn ico t e r s t a n o v a n j s k i b l o k 
za u č i t e l j e . 

(Se n a d a l j u j e ) 

MLADI UMETNIKI 

V šo l skem le tu 1965-66 b i se v k l j u č i l a 
v V. r a z r e d o s n o v n e šole Zg. Ščavn ica 
7 u č e n c e v iz L o k a v c a ; v šo l skem le tu 
1966-67 — 16 in v šo l skem le tu 1967-68 
— 6 u č e n c e v . 

V k l j u č i t e v u č e n c e v z o b m o č j a L o k a v c a 
t o r e j ne bi p r e d s t a v l j a l a t ežave , k e r j e 
n j i h o v o š tev i lo m i n i m a l n o in b i se š t e -
vi lo o d d e l k o v v Zg. Ščavnic i poveča lo od 
12 n a 13. 

O b s t o j a t a p a v zvezi s t em d v a t e ž a v n a 
p r o b l e m a : u č n i p r o s t o r in p r e v o z u č e n -
cev. 

Učni p r o s t o r v šoli Zg. Ščavn ica j e se-
d a j 100 % i zko r i š čen t e r j e vsako pove-
č a n j e š t ev i l a o d d e l k o v nemogoče . P e r -
s p e k t i v n o b i šola l a h k o u r e d i l a še eno 
uč i ln i co iz s e d a n j e g a u č i t e l j s k e g a s t a n o -
v a n j a Š i r a j , v e n d a r j e j a s n o , da j e to 
l a h k o le z a č a s n a r e š i t ev , ne m o r e m o p a MIRAN MUROVEC, 8. razred osn. šole Zg. Ščavnica — ZELJA (AKVAREL) 



39. člen 
Odjemalcu na nizki napetost i , ki n ima 

števca z maks imaln im kazalcem in pri 
ka te rem se ugotavlja konica s tehničnimi 
pr ipravami , ki onemogočajo p rekoračen je 
naročene moči, dobavitel j ne zaračunava 
p rekomerno porabl jenega jalovega toka. 

40. člen 
Če odjemalec na nizki napetost i n ima 

Števca za m e r j e n j e porabl jenega jalovega 
toka, se ugotavlja p rekomerno porabl jen i 
jalovi tok per iodično z začasno vdelanimi 
števci za m e r j e n j e p rekomerno porabl je-
nega jalovega toka ali kako drugače. 

P rekomerno porabl jen i jalovi tok meri 
dobavitel j per iodično po las tnem pre-
u d a r k u ali na zahtevo odjemalca . Čas 
m e r j e n j a določa dobavitel j in mora t ra-
ja t i n a j m a n j 24 u r . 

P rekomerno porabl jen i jalovi tok, ki 
se ugotovi ob per iodičnem m e r j e n j u , se 
š te je za povprečni p rekomerno porab l jen i 
tok na kilovatno uro vse do novega pe-
riodičnega m e r j e n j a in se na podlagi te-
ga povprečja obračunava p rekomerno po-
rabl jen i jalovi tok od prvega dneva me-
sečnega obračunskega razdobja , v kate-
r em je bila meritev opravl jena, do prvega 
dneva mesečnega obračunskega razdobja , 
v ka te rem se znova opravi . 

41. člen 
Poraba za javno in rek lamno razsvet-

l javo se sme obračunavat i po povprečni 
oceni za kilovatno u ro (kvvh), ki je izra-
čunana na podlagi predpisanih tar i fn ih 
postavk na podlagi režima od jema . 

IZVLEČEK IZ TARIEE ZA PRODAJO ELEKTRIČNE ENERGIJE 
(Nadaljevanje in konec 

42. člen 
Tar i fne postavke za odjemalce na nizki napetost i . 

Tar i fna skupina Sezona 
Obrač. 
moč 
din kw 

Za I. s t opn jo 
energija 

delovna jalova 
din/kVArh din/kvvh 
VT MT VT MT 

Za I I . s topn jo 
Obrač. energi ja 
moč delovna jalova 
din kw din kwh din kV 

Arh 
VT MT VT MT VT MT 

Gospodarski od j em VS 100 S 5 80 50 
NS 100 5 2 80 50 

Komunaln i o d j e m VS 300 10 5 4 2 150 50 5 
NS 300 7 3 4 2 150 50 4 

Kmet i j sk i od jem VS 100 8 5 4 2 80 50 4 
NS 100 5 2 4 2 80 50 4 

Splošni od j em V S 500 25 15 4 2 300 50 4 
N.S 500 16 0 4 2 300 50 4 

Tolmačenje krat ic : 

VS = ^ išja sezona 
NS = nižja sezona 
VT = večja tar i fa 
MT = man j ša tar i fa 

Maribor , 20. 12. 1963 

Direktor pod je t j a : 
Karel Sakelšek 1. r . 

Predsednik 
delavskega sveta p o d j e t j a 

Dušan Zivko I. r . 

P i o n i r j i n a m p i š e j o 

P O K O P A L I SMO BORCA 
Bilo j e t ak ra t , ko so mnogi, p re -

mnogi odha ja l i v gozdove, da po-
m a g a j o osvoboditi domovino. Med 
n j imi , ki so hoteli pomagat i domo-
vini je bil leta 194> tudi t ak ra t 
ena indva j se t l e tn i Kari Elbl. S k u p a j 
s tovariši pa r t i zan i j e osvoba ja l 
s lovenska mesta in vasi. Mlad, po-
gumen in ponosen, k a k r š e n j e bil, 
se j e s t i tovko na glavi in puško v 
roki neus t rašeno boril do usodnega 
dno, ko mu j e sovražnikova krogla 
p re t rga l a nit ž i v l j e n j a . Junaško j e 
padel . Tovariši so ga pogrešal i . Na 
samotnem k r a j u mu je b l ižn j i kmet 
izkopal grob. Na tem samotnem 
k r a j u j e sam sredi s lovenskih go-
zdov počival do nedavnega . 

Njegove posmrtne os tanke so p r e -
pe l ja l i v domačo vas C e r k v e n j a k . 
Krs ta s pos ledn j imi os tanki pa r t i -
zana Kar la ie bi la položena na 
mr tvaškem odru . Čas tna s t raža j e 
z žalost jo , vendar ponosno s tala ob 
I l i e j . Tudi p ion i r j i osnovne šole 
C e r k v e n j a k smo sodelovali v čas t -
ni s t raži . P ion i r j i in vaščani C e r k -
v e n j a k a smo posmr tne os tanke 
Karla Elbla pospremil i tokra t res 
na n jegovo zadn jo pot, na domače 
pokopal išče. Pr iš l i -so preživel i bor -
ci P reše rnove br igade , člani Zveze 

borcev iz Radgone in Lena r t a ter 
drugi . Poslovilne besede govorni -
kov so nas p re t res le . N a z a d n j e so 
čas tne sa lve zadonele v pos ledn j i 
pozdrav. Nj ihov odmev se j e izgu-
bil daleč za s loven jegor i šk imi griči, 
spomin na padlega par t i zana pa bo 
vedno ostal v naših srcih. 

Alojz Kocbek 
4. a raz red 

osnovne šole C e r k v e n j a k 

Prvič se oglašam. Ker se ni 5e 
nihče od lenarških p ion i r j ev ogla-
sil. sem se pa jaz odločila. Poši-
l j am dve pesmici in vse p i o n i r j e 
pozdrav l j am z žel jo , n a j se tudi sa-
mi oglas i jo z r i sbami in sestavki . 

TROBENTICA 

Trobent ica zgodaj spomladi 
zat robi v pomladno nebo. 
H e j ! Norica, zvonček, m a r j e t k a ! 
7,c čas je , zbudi te se no! 
In zvonček b rž ven j e pokuka l iz 

l i s t ja in t rave , tako. 
S e d a j pa le hi t ro k o t rokom, da 

pozno potem mi ne bo. 
S lavka Škrban . 
osnov, šola Lenar t 

Opomba u redn i š tva : Pesmico o 
soncu bomo objav i l i v p r i h o d n j i 
številki . 

Dragi Lojze iz C e r k v e n j a k a ! 
Poslal si nam dve risbi, ki j ih 

žal zaradi tega, k e r sta nar isani 
s svinčnikom, ne moremo objavi t i . 
Če boš k d a j poslal kakšno risbo 
na r i sano s tuše in. pa jo bomo r a -
de vol j e objavi l i . Sicer pa se glede 
r i s an ja posve tu j s svoj im raz redn i -
kom ali uč i t e l j em r i s a n j a na šoli. 

MATERIALNI STROŠKI 
Nadaljevanje s 3. strani) 

V zvozi z živinorejo — ne samo 
v (kooperaciji — temveč v zvezii 
s stanjem živinorejskega fonda 
nasploh v občini Lenart, se ugo-
tavlja. da število glav živine pa-
da. ' 

Obrt izkazuje v občaini Lenart 
največjo afctiivniosit, sa j se je ce-
lotni dohodek v prvem trime-
sečju 1964 v primerjavi s prviim 
trimesečjem 1963 povečal za 63%, 
od tega v KLEMOSU« in Obrt-
nem gradbenem podjet ju . Pove-
čanje pa je v znatni mciri rezul-
tat. večjega števila zaposlenih in 
višjih cen in le deloma večje 
prodlulkti vniostii. dola. 

POMISLIIIGAM 
Knjigo »Ne joči, bronasti stražar« 

je za pravilno rešeno uganko v 8. 
številki »Domačih novic«, z dne 
23. aprila 1964 prejel Franc Zorko, 
Župetinci 26, p. Cerkvenjak. Na-
grado smo mu poslali po pošti. 

Pravilna rešitev se glasi: Raz-
gledni stolp na sliki stoji v Zavrhu. 

Tokrat j e dragi bralci Vaša na-
loga, da uganete, KAKŠEN ČIN 
IMA GASILEC NA LEVI STRANI 
SLIKE. 

Odgovore nam pošljite do vključ-
no 15. junija 1964 na naslov: Ured-
ništvo »Domače novice« Lenart, 
Radgonska 9. 

Izmed pravilnih rešitev bo ena 
izžrebana in nagrajena. 

PREHITRO NARAŠČAJO 
Plan eeliotnieiga dohodka obrti 

za leto 1964 je bil v prvem tri-
mesečju realiziitram z 21.2 %. 

Ugodno je, da se je skoraj r 
enakem tempu kot celoten doho-
dek povečali tudi neto produkt. 
Povečanje neto prodnik t a v pr-
vem trimesečju 1964 v pr imerja-
vi z istim obdobjem 1963 znaša 
"'3 ° o. ipavečanje čistega dohodka 
pa celo 67%. Bruto osebni do-
hodku pa so se poveičaili za 52%. 

Delitev čistega dohodka: 83% 
za ibriuto osebne dlohodlke, 17 % 
ostanek za islklade in 'Obveznosti 
dlo diružbe iz čistega dohodka. V 
vseh obrtnih podje t j ih je bila 
delitev v sklatiti s pravilnikom. 

Nadaljevanje na s', strani) 

Razvoj narodnoosvobodilnega gibanja v Cerkvenjaku 
LETOŠNJI OBČINSKI PRAZNIK BO 14. JULIJA V TEM SLOVEN JEOORIŠKEM KRAJU 

Osvobodilno gibanje v Cerk-
ven jakn ise j e za čel o jeseni i 1941 
teta. 4. novemlhra tega leta je v 
Altovo gostilno prišel Štefan Ku-
hair. sekretar KP za dkrožje Lju-
tomer. Zvečer iso se na sestanku 
zbirali lx>j:ze Štefani č liin njegova 
sestra Slavioa, Franček Vršič. Jo-
že Paluc, Jože Koclbek liin K.lie-
ment Lievvalld ter ustanoviti prvi 
odbor Osvobodilne firoinite. 

Na sestanku so brali Sloven-
skega .poročevalca, sprejeli pro-
gram dela in sprejeli zadolžitve. 
Potem je Štefan Kuhar odšel v 
MairalboT, k j e r je Ml zaradi izdaje 
15. imaja 1941 ustreljen, V Cer-
kvenjaiku so ostali bretz vodje. 
Ko se jim je pridružil Lojze Ša-
farič, so kmalu dobili zvezo s te-
rencii ptujislkega okrožja Lackom 
in Osojn ikoni. 

Spomladi 1942. leta sc je giba-
n j e še ibolj razmahnilo. Število 
pripadnikov OF ise je poimnožillo. 
Člani O ! so se isestajallii is člani 
iz Viitoni.arc Marijo Pravdi č, 

Frančkoin Krambergcrjem in 
Lackom. Sestajali so se na P.ra,v-
dičevem skednju, pri mlaki na 
križišču cest in v Stamotincih v 
gozdu blizu Kocbekove domačije. 
Zbirali So zlasti hrano, orožje, 
živilske kar te in izdelovali sifcua-
cijske kar te — skice. Sestamlka 
prii imilaiki se je udeležil tudi Ja-
nez Ceh iz Stainetinec. ki se je 
iz neznanih vzrokov vrinil iz 
Nemčije. Čeprav je bil .novinec, 
so imiu vsi zaupali, zlasti pa ga 
je cenil Osojnik. Kasneje se je 
izkazalo, da je bil izdajalec. Ho-
dil je v nemški uniformi in .iz-
dajal posamezne člane OF, iki so 
jih Nemci odpeljali v koncentra-
cijska taborišča. Kljuib temu pa 
so ga Nemci 4. novembra 1942. 
leta ustrelili. Kljuib izdajam in 
povečani opreznosti Nemcev, čla-
ni OF v Cerkvenjaku niso miro-
vali. Na velikonočno nedeljo 1942 

' leta so Lojze Štefanič. njegova 
sestra Slavioa in Jože Paiue pired 
nosom nemških žandarjev na zvo-

nik, kostanj pri vaški tehtnici in 
na sama vrata župniišča, k j e r je 
imel svoje prostore IIcimatlmnd, 
izobesiti tri .slovenske zastave. 

Zelo z,na,na je akcija partiza-
nov Osojnikove skupinic 14. juli-
ja 1942. leta. 

Partizani so se zadrževali pri 
Toplaikovih v Stanetinci h. Opa-
ziti so. da se vmačaita dva nemška 
žamda.rja z motorjem iz Čagone, 
k j e r sta iskala ljudi, ki bi mora-
li na prisilno delo. Pričakaili so 
j n v vinogradu blizu domačije 
Fekonja Antona. Padlo je nelkaj 
uispešnih strelov in žandiarja sta 
bila likvidirana. Motor so zažgali 
in gorečega spustili po hribu v 
dolino. 

Prav zaradi tega Oboroženega 
napada, (ki je (bili prvi v naši ob-
čimi, isie je občinska skupščina 
I .enairt odločila za spremembo 
datuma občimsikega praznika, ki 
je bil idosediaj 6. oktiobeir. Po sta-
tutu občine je novi občinski praz-
nik 14. julij . Letos bodo v Cer-

kvenjaku osrednje prireditve ob-
činskega praznika. Pripravljal ni 
odbor v katerem iso predstavniki 
raznih organizacij in društev se 
je zedinil na j bi praznovanje bi-
lo 11.. 12.. 13. iin 14. julija. Po-
samezne krajevne skupnosti in 
prosvetna društva na j bi v (svojih 
k ra j ih organizirale svečane aka-
demije. medtem ko na j bi bila 
osrednja akademij a 11. juli ja 
zvečer v Cork ven jaiku. Na t e j 
akademiji n a j bi sodelovala pro-
svetna društva tudi od drugod. 

V nedeljo. 12. julija bo po 
predlogu pripravljalnega odibora 
v prenovljen i dvorani kultni rne-
ga idioma v Cerkvenjaku svečana 
seja občinske skupščine, za tem 
pa odtkriitje spomenika žrtvam 
fašističnega nasilja, odkritje spo-
minske plošče na Toplakov! hiši 
in odprtje sodobno urejene trgo-
vine v gospodarskeim delu .kuil-
tumega doma. Poleg tega bodo 
ta dan tudi zabavne priiredliitve. 

Milan Nekrep 



KAJ JE NOVEGA NA ŠPORTNEM PODROČJU V LENARTU? 

ROKOBORCI IN ATLETI ODLIČNO, 
NOGOMETAŠI NEZADOSTNO 

Rokobroci Suman, Žugman in Šentever republiški prvaki — 
Ekipa zveze borcev občine Lenart »Po poteh partizanske Ljublja-
ne« na 25 kin prva — V prvein srečanju neuradne slovenjego-
riške nogometne lige Malečnik katastrofalno porazil Lenart z 
8 : i . 

U r e j u j e u redn i šk i odbor : Ernes t 
Smid, p redsedn ik — člani : Edo 
Zorko, Mirko Košmerl Je lka Fir-
bas in Tone S te fanec — Odgovorni 
u redn ik Tone Stefanec — Uredni-
štvo in up rava Lenar t , Radgonska 
cesta 9 — I z h a j a s ta lno na 8 stra-
neh drugi in če t r t i če t r t ek — Let-
na na ročn ina 500 din, inozemstvo 
900 din — Tekoči račun pr i podruž-
nici NB Maribor štev. 601-11-608-
-103 — Ime: Občinski odbor SZDL 
Lenar t — »Domače novice« — Ti-

ska OP »Cel jski tisk< C e l j e 
V zaidinjili dneh ismo ibdilii priče 

zanimivim športnim dogodkom. 
Predvsem velja povedati, dia smo 
zopet zabeležili n e k a j lepih uspe-
hov, žal pa tudi nepričakovani 
neuspeh, iki nais je nepr i je tno 
presenetil. Z vesel jem lahko za-
beležimo uspeh naših rokobor-
cev, ki so se na članskem prven-
stvu Slovenije za posameznike 
lopo Odrezali. Slovenskega pr-
venstva v -roikoiboirbi, k i j e bilo 
v Mariboru, se je iiz Lemarta ude-
ležila 15-ičlanslka ekipa. Nastopili 
so saimo borci iz Lenainta in Ma-
ribora. medtem iko se na blazi-
nah niso pojavili rokoborci Ljub-
l jane in Milite. Največ j i uspeh 

so dosegli Lenairčaitii Šumian, Žug-
mam in Šentveter, ki so poslali 
republiški prvaki za leitlo 1964-. 
Driuga mesta so pr ipadala na-
sledili jim domačinom: mušja ka-
tegori ja — Grničičii. perasnolah-
ka — Zemljlču, ibiamtaim — Šen-
vetiru in lahika — Kairmeju. Talko 
je ma zadnjem republiškem ro-
kobonskem prvenstvu Slovenije 
ka r isiedieim Lenairčamoiv od 13 os-
vojilo p rvo oiz. drugo miesitio, med-
tom ko je eden tekmovalec osvo-
jil t r e t j e mesto. V veliter katego-
r i j i niisio podelili naslova, ke r bo 
zaradi pritožbe Leinairčamov spor 
reši ta posebna iktonniiisiijia prli TAZS. 
O spornem srečanju je dnevnik 

;>Večer: napisal: »Vrhunec tek-
movanja je Ibila izadimja borba, 
ko sta stopila na blazino Omerzo 
iz Lenarta in P kitari č, ki sta v 
preditekmovainiju pospravila vsak 
po dve zmagi. Omerzo j e imel 
dve alkoiji., vendar sita obe bili 
izven blazine, tialko da zainijiu nii 
p re je l niti točke, naispiroitmo pa 
mu je sadPilk Jezernik dosodil 
javni opomin. V nadal je vam ju je 
Piintarič izviojev.ai točko, vetndar 
ga je kazalec na uiri preihaltel. Ne 
bi moglli reči, aH -je sodnik imel 
prav ialli me, deijsitvo p a je, da je 
Omerzo ipokialzal svojo unioč prav 
proti izkušenemu Pintairiču«. 

Ekipa Zveze borcev isc je v 
Ljiulblijaini' luvinsitlilia med itovrsitni-
ini ekipami mia 25 k m dolgi progi 
na prvio mesto. 'Naši rtielkimovalioi 
so 'diallli od sebe site im zimagaiM. 

Nogometno isirečaitje med Ma-
lečnikom lin Lenartom se je kon-

čalo proti pr ičakovanju z veliko 
in zasluženo zmago nogometne 
emajistorice iz Malečnllka, ki je 
premagala domačine z 8:1, Naši 
igralci so začetek prvenstva ma 
nieuiradinii islovenijegoirišiki mogo-
metri ligi začeli dokaj klavrno, 
čeprav iso bili lanskoletni prvaki. 
Upajmo, ida nas p r ihodnj ič me bo-
do razočarali. 

Pred zakl jučkom redakcij e smio 
izvodielii, da je naša nogometna 
enajisrtorica izgubila tudi sreča-
li je s Pesmico in sicer 5:0. 

Hasi krni fta Ceiu 1000 — 
Piše: Franc Šuman ( 2 . 0 ) 

Če se pri prviih volitvah 
ni dosegla dvotret j inska veči-
na. so se volitve tolikokrat 
ponovile. da jo bil sodnik 
izvoljen. Po volitvah je bil vsa-
<kio teto sprejem novih tržanov. 
Vsak tržan je moral t ako j po 
sprejemu priseči in plačati tak-
so prvotno 3 goldinarje, kasneje 
pa 5 goldinarje in 45 k r a j c a r j e v 
in nazadnje 5 goldinarjev. To je 
imelo za posledico, da so stari 
tržani mlajše zbadali s pet gol-
dinar j i . Od leta 17S7 dal je so 
slovenski tržani takole prisegali: 

Jaz X. V. persegnemi Bogu Sa-
memu Mogozlinoiniu eno pravizh-
no persego. Da jas na nesehni 
den za enega ierschlkiga Purgara 

gor viset gratam. Da jas vse tisto 
kai je knuci inogor j emanju tega 
gmaiin terga S. Lenarda se doti-
zhe no vse tisto storiti zliem kai 
zoli gmaiin Burggerzchafti knuci 
bo. No te jas zhem enemu take-
mu men napre postavi j enemu 
Rihteru in enemu Zoblemu Ratliu 
vse h poštenih Rezlieh pokorni 
biti na tako Vischko kak se enc-
imu poštenemu in svostemu Pur-
gairi k r a j stoji . Tak gvisehno kak 
meni Bog pomagai.« 

Po volitvah so so stari in novi 
tržani zbrali v kaki gostilni, k j e r 
so proslavili volitve. Pilo se je v 
znamenju sporazumevanja iz ve-
likega vrča, ki je bil iz kositra. 
Na vrču je bila letnica 1664 z oz-

nako G. M. Poleg tega je bil še 
eden manjši kositrni vrč brez 
oznake. Oba sta bila shranjena na 
rotovžu in sta sedaj v pokraj in-
skem muzeju v Mariboru. Pri-
bližno čez mesec dnii po volitvah 
so se tržani zopet zbrali v irotov-
žu. Izvoljeni sodnik je prevzel 
sodno palico, pečat in kl juče. Na-
to so izvolili nove funkc ionar je 
trške sodne uprave. Prva mesta 
svetovalcev so si navadno spora-
zumni) z ostalimi tržani razdelili 
poraženi kandidati za sodnika. 

Svetovalci iso si funkci je takole 
razdelili: 

1. svetnik je bil b laga jn ik ime-
novan Komerer, 2. in 5. svetnik 
sta ibila prisotna pri sodnih Ob-

ravnavali imenovana Priisentes,, 
4. svetinik je ibill ma sodni obrav-
navi obtoižiiitel j pa ituidi zagovor-
niilk, imenovan Aissesiar — Asse-
sair, 5. komisar za varnost, ta je 
skrbel za varnost, 6. komisar je 
irniel nalogo tniadizoroviatfci vise po-
žarne naprave iin vsako leto zbira-
ti ma trgu vse prebivalce ter jih 
poučiti, kalkio je potrebno ravnati 
z odiprto lučjo in ognijem. 7. ko-
misar je ugotavl jal kvali teto me-
sa, medtem ko je H. komisar ugo-
tavl ja l kvali teto k r u h a pečenega 
v pekarnah, Itežo im njegovo ce-
no. Pomagal mu je pomočnik. 9. 
komisar je ibill zadolžen za to, da 
je imel zadostno število zdravih 
in krepkih konjev, k i bi j ih mo-
rali diaifci tržami za poitirebe vojne 
upira,ve. Iz zapisnikov je razvid-
no, da so imeli Lemarčaini p rece j 
kon jev, sa j je moral vsak posest-
nik da tli na j miainij dva. meikl Stra-
malič pa celo štiri koinje. 

(Se nadal juje) 

Vroči poletni dnevi so pri-
vabljali k potoku vaške fan-
te. Kjer je bilo največ vode, 
so se kopali in kazali svoje 
plavalne sposobnosti. To so 
delali po kosilu, ki so ga za-
užili na bližnjih poljih, kjer 
so sušili seno. Dekleta se jim 
niso pridružila, obsedela so 
v senci grmovja na polju. 
Tam so se pogovarjala in za 
trenutek zares zadremala. 

Fantje so skakali v vodo 
in tekmovali, kdo bo naj-
dlje priplaval ali izdržal 
pod vodno gladino. Namesto 
kopalk so nosili predpasni-
ke, ki so jim drugače služili 
pri kmečkih opravilih. Nji-
hove postave so izgledale 
okorne, vendar so bili spret-
ni in odporni. Ko so se utru-
dili, so obležali v senci in 
zaspali. Čakalo jih je po-
spravljanje sena pod sončno 
pripeko. 

Jakec se jim ni pridružil, 
opazoval jih je iz daljave. 

Kjer je bil potok najožji, 
se je nabiralo blato in od-
padlo vejevje. Na nekaterih 
delih pa so se razpasle raz-
lične vodne trave, ki so ovi-
rale odtok vode. Stric je na-
ročal Jakcu, da te rastline 
izruje. Pri tem delu se je 
večkrat vrezal, ker so bili 
listi rastlin ostri. 

Med rastlinami je bilo pol-
no golazni, ki so se Jakcu 
gnusile. Tudi žab ni manjka-
lo. Spretno so se umikale in 
na drugem koncu ponovno 
svobodno zaregljale. Bose 
noge so se pogrezale v blato, 
ki je bilo pomešano z drač-
jem in sladkovodnimi školj-
kami. Biljke je bilo potreb-
no puliti s koreninami. Ne-
katere so bile močno zasid-
rane in jih je bilo težko iz-
vleči. 



\ n a i i h c J e l o v i t i f t 

t Mm K O L E K T I V O V 
Naš obisk je vol jasi tokrat 

Gradbenemu podje t ju Lenart, .ki 
zadnja leta dosega lupe uspehe, 
še lepši lin spodbudnejiši pa so 
njegovi načrti , o katerih so nam 
pripovedovali p reds-taivn i!ki tega 
kolektiva. Kl jub temni, da so -n,alm 
zabičali, na j o številkah v tem 
sestavku ne govorimo (za radii 
konkurence seveda), bomo z od-
stotki lahko prikazali nj ihov 
uspeh. 

V lenarškem gradbenem pod-
je t ju imajo toliko dela. da so 
število delovne sile mara l i po-
večati. Talko imajo s eda j 20 de-
lavcev v eč kot so s planom pred-
videvali. V gla vnem so zaposlili 
nekvalificirano delovno silo. ki 
jo je mogoče na j laž je dobiti, prav 
talko delovno silo pa iso tudi po-
trebovali. Potrebovali bi še vsa j 
10 kvalificiranih zidarjev, ki jih 
pa -skoraj ni mogoče dobiti, saj 
je zanimanje za zidarski poklic, 
čedal je manjše . Osebini dohodki 
v tem delovnem kolektivu niso 
tafcrt majhni . Urna postavka je 
od 100 (nekvalificirani) do 180 
(visokvali fiieiirami). 

'Nagrajevanje po učinku še v 
tem kolektivu niso v celoti uved-
li predvsem iz objektivnih razlo-
gov. Potrebovali bi namreč več 
strokovnjakov, k i bi n a j prou-
čevali in dopolnjevali sistem na-
g ra j evan ja po učinku. Kljub te-
mu pa bi na samostojnih novo-
gradnjah lahko mars ika j več sto-
rili kot doslej. 

SO VSI l/C,LEDI ZA PREKORA-
ČITEV PLANA 

V Gradbenem pod je t j u p r i Le-
nartu pravi jo , da iso vsii izgledi 
za ztnialuio prekoračitev planskih 

obveznosti. Lansko leto so na pri-
mer plan prekoračil i za dobro 
tretj ino. Upajo, da ga bodo tiudi 
letos presegli v sa j za toliko. Če 
b.i imeli bolj stimulatvii-o ureje-
no nagrajevanje zaposlenih, bi 
pilaniske obvez,mositii gotovo še bo-
l je izpolnjevali. Letos se je grad-
bena sezona zaradi dolgotra jne 
zime ])ozno začela. S prvimi 
gradbenimi deli jel-enaršlko grad-
beno p o d j e t j e dejansko začelo 
komaj marca meseca. Kljub te-
mu pa so družbeni plan realizi-
rali 24 odstotno afli za 9 odstot-
kov manj , kot bi ga morali v le-
tošnjih prviili ,štirih mesecih. Pra-
vijo pa, da iboldio podatki o reali-
zaciji p lana ob koncu I. pollet ja 
znatno boljši. 

DOLŽNIKI DELAJO TEŽAVE 

Lenarško gradbeno p o d j e t j e se 
bori s težavami okrog pomanj-
kan ja obratnih sredstev. To pa 

predvsem zaradi velikega števila 
dolžnikov. Med na jveč j imi dolž-
niki je občinska skupščina Le-
na,rt. ki ipa zopet ne more dobiti 
sredstev, s a j je v glavnem od-
visna od kreditov. Sedaj imajo 
\ pod je t ju za okrog 23 milijonov 
dolžnikov. Kljub temu, da imajo 
premalo obratnih sredstev, pa je 
gradbena deja vnost tudi letos iz-
reidino živahna. 

botra-; gradli prad.j-etje dvoriščno 

zgradbo ob občinskem poslopju, 
obnavlja zadružni dom v Bene-
diktu. mestno knjižnico v Mari-
boru in oprav l ja manjša popra-
vila v tovarni pap i r j a v Sladkem 
vrhu. Ta dela so v teku, medtem 
ko je p o d j e t j e letos uredilo sa-
mopostrežno trgovino, v Lenartu, 
gostilno in zadružni dom. 'iO od-
stotkov vseh storitev tega pod-
je t j a pa odpadie na razna manjša 
i:n včasiilh nerentabilna popravila, 
ki pa so jih prisi l jeni opravljati , 
ker ni drugega podje t ja , ki b!i se 
s tem delom ukvarjalo. 

LETOS ZAČETEK GRADNJE 
UČITELJSKEGA BLOKA V 

GRADIŠČU 
Kotektiiv gradbenega p o d j e t j a 

v Lenartu namerava letos začeti 
z. g radn jo 'učiteljskega bloka v 
Gradišču, poleg nega pa se na-
merava udeležiti l icitacije za 
g radn jo trgovskega pavi l jona v 
Lenartu. Letois bodo,, če bodt> na 
razpolago sredstva in; če ne bo 
nagaja lo vreme, k i je v gradbeni 
dejavnosti večkrat odločujoč 
faktor glede roka izgradnje, 
dokončno uredili na dvoriščni 

zgradbi v Lenartu kletne prosto-
re, pr i t l ič je lin prvo nadstropje, 
medtem ko bo celotna zgradba z 
drugim nadst ropjem vred zgra-
jena enkrat prihioidnjo spomlad. 
V pr i t l ič ju -zgradbe ob občinski 
bo poročna soba v ka ter i bodo 
poroke za vso občino, sejma dvo-
rana za potrebe občinske skup-
ščine. pisarna Trg. pod j e t j a »Po-
trošnik«, če bo sofinansiralo iz-
gradnjo in hišlniško stanovanje. 
V I. nadstropju bodo uredili pro-
store za občinski komite ZKS, 
občinski odbor SZDL in osem 
samskih s tanovanj , medtem ko 
bodo v II. madistrlopju tri dru-
žinska stanovanja, in pet samskih. 
V obnovljenem zadružnem domu 
v Benediktu pa bodo 'dobili pro-
store trgovina, pošta), kraj-evnti 
urad. del zadružnega doma pa 
bo namenjen tudi za učitel jska 
stanovanja. Letos boidio ver je tno 
uredili saimo s tanovanja v I. nad-
stropju, k e r za ostala dela ni 
sredstev. 

IZC)BRAZEV AN J U DELAVCEV 
POSVEČAJO VSO SKRB 

Gradbeno p o d j e t j e p r i Lenartu 
je eno od prvi-h, ki ise je odlo-
čilo za sistematično -izobraževa-
n j e delavcev. Medtem, ko imajo 
delovodski kader v glavnem u-
.sposobllj-en (izšolali bodo le dva 
delovodja), pa j e mnoigo delav-
cev. k i niimiajo niti popolne os-
novne šole. Letos bodo s k u p a j z 
delavsko univerzo organizirali 

dopolnilno izobraževanje za pri-
dobitev osnovnošolske izobrazbe 
za tiste dielavce, ki so končali 6. 
razredov osnovne šole. Prihod-
n ja leta pa bodo prišli na vrsto 
tudi druigi, ki imajo n iž jo izo-
brazbo. Za tia Ikorak iso se odločili 
predvsem zato. ker bodio ti de-
lavci lažje v k r a j š e m roku pri-
dobili popolno osnovnošolsko ,izo~ 
braizlbo. Iz teh vrst pa bodo -lahko 
kadrovali tudi v razne -delov,od-
ske šole. V pr ihodnj ih letih na-
meravajo štipendirati še dva 
gradbena -tehnika, eden pa bo 
kmalu prišel iz šole. Če bo le 
mogoče,, bodo v gradbeno tehni-
ško šolo poslali svoje delavce, 
ki se brado izkazal i v proizvod-
nj i . 

Franc Erjavec, direktor GP Le-
nart: O številkah pa ne pišite! 

PODJETJE St: BO LETOS SKO-
RAJ POVSEM MEHANIZIRALO 

Že n e k a j let imajo n a j n u j n e j š o 
mehanizacijo, ki je že obrablje-
na in tudi zastarela, zaito so se 
letois odločno zavzeli za dopolni-
tev mehanizacije, ki j im je r 
vedno hujš i gradbeni konkurenci 
nu jno potrebna. Gre pa tudi za 
cenejšo gradnjo, ki jo je mogoče 
doseči le z večjo uporabo strojev. 

V k ra tkem bodo nabavili cevne 
odre. ki so veliko bo l j varni kot 
leseni, dvigalo, mešalec, vitlo in 
pr ibor za železofcrivce. V celoiti 
bodo za nove stroje in naprave 
odriniti 6 in pol milijonov din. 

LETOS M AN T DELAVCEV V 
BOLNIŠKEM STALEŽI 

Z raznimi ukrepi, predvsem pa 
z nekoliko bo l j stimulativnim 
nagra jevan jem delavcev, s pove-
čano delovno disciplino in z več-
jo zavestjo zaposlenih, so letos 
uisipeli znatno znižati število ti-
stih, ki izos ta ja jo z dela za,radi 
bolniškega staleža. Minogo je k 
temu tudi pripomoglo dejstvo, da 
pod j e t j e p l aču je bolniško do 
30 dni. namesto do 7 dni. kakor 
je to- bilo še lani. Lani se je šte-
vilo u r prebit ih v bolniškem sita-
ležu v p r imer jav i z letom 1962 
zmianjšallo za 2.27 odstotkov, med-
tem ko se je to število v letoš-
nj ih prv ih štirih mesecih v pri-
merjavi z istim obdobj-em -lani 
zmanjšalo od ~.64 odstotka lani 
na 6.97 letos. 

Pod je t j e napreduje . Največj i 
greh« — nag ra j evan j e po učin-

ku, pa se bo, kakor kaže, kmalu 
popravil, tako da ibodo delavci 
resnično plačani po vloženem 
del u. 

Upravno poslopje lenarškega gradbenega pod jetja na Radgonski 
cesti 

MATERIALNI STROŠKI PREHITRO NARAŠČAJO 
( N a d a l j e v a n j e s 6. s t r an i ) 

V obrti še vedno veliko delavcev 
z nizkimi osebnimi dohodki. 

Osebni dohodki ma zaposlenega 
so se v obravnavanih obdobjih 
povečali za 19 % in so znašailli 
v letu 1964 na mesec povprečno 
28.500 dim. Preseneča dejstvo, da 
14% zaposlenih prejiemia še ved-
no nižje osebne dohodk-e odi 15.000 
din; 18% jih p re jema v -razponu t 
od 15.000 do 20.000 din, 21 % od 

20.000 do 25.000 dim, 38% od 25.000 
do 50.000 din, 9 % pa nad 50.000 
din. 

Na jveč j i odstotek osebnih doi-
hodfcov pod 25.000 diin je v Obrt-
nem (gradbenem pod je t ju , vendar 
pr ičakujemo, dia se bo sitanje hit-
ro -izboljšalo, s a j pod j e t j e dosega 
liz le ta v leto boljši poslovni uis-
pe-h. 

Glede investicij oz. razširitve 
kapacitet v Obrtmi dejavnosti v 
prvem četrtletju ni bilo mnogo 

ukrenjeit-o, čeprav -so v družbe-
nem planu prav v obrti postav-
ljene velike naloge. Zlasti v obrt-
nem p o d j e t j u »Kroijaštvo in ši-
vilstvio« bi bilo nujno povečati 
posliovmie prostore, za ka r pa pod-
j e t j e samto mirna sredstev. 

Skupščina občine Lenart bi se 
moralla pr i tem odločneje angaži-
rati, s a j ima pod je t j e perspekti-
vo. 

O trgovini itn gostinstvu pa pri-
hodnjič. 

GRADBENO PODJETJE LENART 


